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                                        P R O T O K Ó Ł    Nr XLII/18 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 30 sierpnia 2018r. 
 
Na sesji obecnych było 12 radnych wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00 i trwała do godz. 14.00     
 
Nieobecni: 

 
1. Doleżał Mirosław 
2. Paszkowska Małgorzata 
3. Oczek Jacek 
4. Turowski Sławomir 

                                               Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
1.Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2.Grzegorz Kordiak – Z-ca Burmistrza, 
3. Agnieszka Przybylska- skarbnik Gminy, 
4. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
5. Paweł Walkowiak – Kierownik Ref. Rolnictwa i Gospodarki Gruntami, 
6. Marlena Grabarz – członek Zarządu Powiatu w Górze. 
 
4.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2 do protokołu 
 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 do protokołu 
 
Razem w sesji udział wzięło 48 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Słowami „ Otwieram XLII sesję Rady Miejskiej Wąsosza Pan Jacek Chorostowski – 
Przewodniczący Rady rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności Przewodniczący 
Rady na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad, 
następnie powitał gości zaproszonych w szczególności  p. Zbigniewa Stuczyka 
Burmistrza Wąsosza, p. Grzegorza Kordiaka -Zastępcę Burmistrza, p. Agnieszkę 
Przybylską – skarbnika Gminy, p. Marcina Kozińskiego – sekretarza Gminy, p. Pawła 
Walkowiaka- kierownika Referatu  Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM, p. Marlenę 
Grabarz radną powiatową i członka Zarządu Powiatu, dyrektorów i kierowników 
zakładów pracy oraz sołtysów wsi. 
 
Nikt z radnych nie wniósł żadnych  zmian do porządku obrad. 
Rada przyjęła proponowany porządek obrad. 
 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
 
1. Otwarcie sesji. 
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2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Rozpatrzenie skargi z dnia 2 sierpnia 2018r. na działalność Burmistrza Wąsosza- 

podjęcie uchwały. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na dokonanie czynności prawnej 

w sprawach majątkowych gminy przekraczających zakres zwykłego zarządu. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 
podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Wąsosz. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstępstw od zakazu spożywania 
alkoholu w miejscach publicznych. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLI/286/18 RM Wąsosza 
z dnia 17 lipca 2018r w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Wąsoszu i 
nadania mu statutu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLI/287/18 RM Wąsosza 
z dnia 17 lipca 2018r. w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w klubie 
dziecięcym oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w klubie 
dziecięcym utworzonym przez Gminę Wąsosz. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi 
Rawickiemu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 
2018r. 

13. .Informacje Przewodniczącego Rady. 
14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zamknięcie sesji.           

                                                                  
                                                      Porządek to zał. nr 4 do protokołu 
 

Ad 2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XLI sesji Rady Miejskiej Wąsosza 
odbytej w dniu 17 lipca 2018r.  był wyłożony do wglądu radnych. Nikt z radnych nie 
wniósł zastrzeżeń dlatego Przewodniczący  stwierdził  przyjęcie protokołu  
Nr XLI /18. 
 
Ad 3.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 
Brak. 
 
Ad 4 . Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza przedstawił informację o swojej pracy w 

okresie od 17 lipca do 30 sierpnia 2018r. W tym czasie Burmistrz wydał 17 

zarządzeń w tym 14 z nich dotyczyło mienia komunalnego. Zarządzeniem z dnia 16 

sierpnia 2018r dokonano zmiany w Zarządzeniu dotyczącym standardów 

zatrudniania pracowników administracji i obsługi w jednostkach oświatowych 

prowadzonych przez gminę. Zmiany polegały na zwiększeniu o 1 etat sprzątaczki w 

szkole powyżej 150 uczniów gdzie zajęcia odbywają się w jednym budynku  oraz 
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zwiększenie o jeden etat  sprzątaczki w szkole powyżej150 uczniów gdzie zajęcia 

odbywają się w  dwóch budynkach. Kolejnym zarządzeniem z dnia 17 sierpnia b. r.  

ustalono obsługę informatyczną miejskiej komisji wyborczej i obwodowych komisji 

wyborczych na terenie miasta i gminy oraz określono ich zadania w wyborach do rad 

gmin, rad powiatów i sejmików województw, wyborach wójtów, burmistrzów i 

prezydentów miast zarządzonych na dzień 21 października 2018.. Wskazano 

pracownika Urzędu p. Mariusza Wlazło do obsługi miejskiej komisji  oraz powołano  

operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji wyborczych w następujących 

osobach :  

1. Obwodowa Komisja wyborcza nr 1 w Czarnoborsku – Joanna Pawliczak, 

2. Obwodowa Komisja wyborcza nr 2 Wąsosz- Marta Olejnik, 

3. Obwodowa Komisja Wyborcza nr 3 Wąsosz – Małgorzata Bieleń 

4. Obwodowa Komisja Wyborcza nr 4 Pobiel – Renata Mazur, 

5. Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 5 w Kamieniu Górowskim Karol Łagocki. 

Dnia 21 sierpnia 2018r w związku z nieobecnością dyrektora  powierzono p. Kamili 

Szelest  okresowe pełnienie obowiązków dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej w 

Czarnoborsku. Powierzone stanowisko obejmuje tylko okres nieobecności dyrektora . 

                                                                                                Informacja to zał. nr 5 

Ponadto p. Burmistrz poinformował o tym, że zgodnie ze zmianą ustawy prawo 

wodne od 1 stycznia 2018r. Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie dla 

naszej gminy jest to Regionalny Dyrektor PGW we Wrocławiu zatwierdziło  stawkę 

ceny wody dla gminy w wysokości 4,16 zł za 1m3 natomiast ścieki  4,75 zł za 1m3. 

Gmina otrzyma środki w wysokości 140.000 zł od Marszałka Województwa na 

budowę drogi dojazdowej do gruntów rolnych na drogę w Młynarach. 

Przygotowywana jest dokumentacja i specyfikacja  na to zadanie i w październiku na 

pewno ta droga zostanie wykonana. Kolejna informacja dotyczy planowanego 

remontu drogi DK36 .Ta inwestycja ma przebiegać od skrzyżowania ul. Sienkiewicza 

i Rzemieślniczej do granicy województwa. Gmina jest na etapie wydania decyzji 

środowiskowej na budowę tejże drogi . Wodnikach jest przewidziany  chodnik do 

wykonania natomiast, niektóre wjazdy na DK36 w granicach Wąsosza, które nie są 

wjazdami legalnymi nie będą realizowane. Kolejna sprawa dotyczy wydania decyzji  

w sprawie zmiany sposobu użytkowania budynku obecnej biblioteki przy ul. Krzywej z 

przeznaczeniem na ośrodek zdrowia w Wąsoszu. 

Kolejne wyjaśnienia Burmistrz złożył w związku ze składanymi zapytaniami o 

udzielenie informacji publicznej przez sołtysa wsi Chocieborowice na sesjach, a 

zebrani odpowiedzi nie usłyszeli . Burmistrz uznał ,że winien przedstawić je  

obecnym. Sprawa podwyższenia średniej ocen przy stypendiach dla uczniów gdzie 

p. sołtys twierdził ,że w związku z tym będzie mniej stypendiów .Po podwyższeniu 

średniej ocen do 4,9  stypendium otrzymało więcej uczniów niż dotychczas, a więc 

wbrew wywodom p. sołtysa. Kolejne pytanie dotyczyło nabycia przez gminę Wąsosz 
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gruntów po byłej kopalni Kowalowo 43 ha w roku 2017r. za kwotę 173.814 zł. tak w 

swoim sprawozdaniu za 2017r.  Burmistrz informował o tym zakupie za taką kwotę. 

Kolejne pytanie dotyczyło budowy domu  dziennych spotkań w Chocieborowicach.  

Ta inwestycja została zrealizowana w Chocieborowicach na działce Agencji 

Nieruchomości Rolnych, a obecnie Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa we 

Wrocławiu. Tą działkę przejęła Gmina z cesją,  a więc dodatkowym obciążeniem, z 

którego Gmina musiała się wywiązać. Cesja dotyczy tego, iż przez tą działkę 

przebiegać ma  linia średniego napięcia  i cesja dotyczy Enei. Nie można tam 

posadowić budynku trwale związanego z gruntem gdzie będzie przebiegała linia 

średniego napięcia  dlatego też ta inwestycja została zrealizowana właśnie w taki 

sposób. Następnie Pan sołtys w swoim pytaniu mówił o tym, że została podjęta 

uchwała zebrania wiejskiego i nie została ona podważona przez radę gminy, i jest 

ona wiążąca, i należy ją wykonać. Uchwała zebrania wiejskiego została 

zakwestionowana poprzez uchwałę budżetową bo nie została uwzględniona i nie 

może być tak, że w 32 sołectwach zapadają uchwały zebrań wiejskich i należy 

wszystkie je wykonać. To w uchwale budżetowej Rada określa kierunki i uwzględnia 

się zadnia jakie należy zrealizować w danym roku. Kolejna sprawa dotyczy remontu 

budynku w Czeladzi Wielkiej po wichurze gdzie został zerwany dach na budynku 

mieszkalnym.  Pytanie p. sołtysa było wystosowane do radnego Szymczaka w 

sprawie sfinansowania remontu w całości przez gminę, a rozliczony miał być w 

formie świadczonych usług przez spółdzielnię Wąsosz. Wszystkim bez wyjątku, 

którzy doświadczą takich tragedii będzie udzielana pomoc przez gminę. Wysłano 

pismo do Wojewody  licząc na przyznanie środków finansowych  informując o tym ,że 

gmina w 100 procentach wykonała ten remont  sama. W części ten budynek jest 

własnością gminy, a w części Spółdzielni Mieszkaniowej Wąsosz i w tej chwili 

jeszcze spółdzielnia wykonuje usługi do takiej kwoty jaką gmina poniosła na  remont 

części spółdzielni. Nawet taka tragedia nie powstrzymuje p. sołtysa  o zadawanie 

pytań w tej sprawie.  Kolejną sprawą jest zapytanie p. Mazura  jakie koszty poniosła 

gmina w związku z odbytą wycieczką radnych i sołtysów. Otóż wycieczka była 

zorganizowana prywatnie przez przewodniczącego Rady i żadna złotówka na ten cel 

nie została wydana z budżetu gminy Wąsosz. Pan sołtys sam prowadził śledztwo 

wydzwaniał do p. Lewickiego o udzielenie informacji kto pokrył koszty tej wycieczki. 

Następna sprawa dotyczyła rozbiórki  stodoły w Czarnoborsku , gdzie  na wniosek 

mieszkańców zdecydowano o rozbiórce bo ta budowla zagrażała  mieszkańcom. Po 

wysłuchaniu mieszkańców  zlecono wykonanie tego zadania Spółdzielni Socjalnej , 

gdzie rozebrano budynek i wycięto krzaki . Gruz został uporządkowany i złożony w 

formie pryzmy i już nie zagrażał Zadanie  to zrealizowano zgodnie z umową. Ostatnia  

sprawa  dotyczyła pytania z jakich źródeł finansowana jest publikacja w gazecie 

„Gmina Polska com”. Otóż słowa  „źródła , źródełka ,źródlisko” pisze się przez „ó” a 

pan sołtys pisze inaczej. 

Następnie głos zabrał p. Paweł Walkowiak – Kier. Referatu Rolnictwa i Gospodarki 
Gruntami informując ,że  Burmistrz w okresie międzysesyjnym  w zakresie 
gospodarki nieruchomościami wydał 14 zarządzeń . Dnia 19 lipca 2018  wydano dwa 
Zarządzenia dotyczące wykazania do zamiany nieruchomości w m. Rudna Wielka o 
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pow. 2705  m2 i jest to droga polna i zamiana ma polegać na włączeniu do zasobu  
innej drogi  o tym samym charakterze. Wartość tej nieruchomości wyceniono na 
kwotę 44.868 zł +VAT. Kolejnym Zarządzeniem postanowiono sprostować omyłkę 
pisarską  poprzez dostosowanie treści Zarządzenia do podanego do ogłoszenia o 
przetargu nieruchomości, a mianowicie sformułowanie „ ustala się wadium w kwocie 
3000 zł „ a należało poprawić i napisać „ustala się wadium w wysokości 1500 zł „ .W 
dniu 17 sierpnia zostały podjęte Zarządzenia  w sprawie wykazania do dzierżawy 
nieruchomości w  m. Rudnej W. o pow. 244 m2 , a stanowi ona urządzoną drogę 
dojazdową . Umowa na okres 3 lat .Czynsz dzierżawny ma wynosić 450,18 zł 
rocznie. Kolejne Zarządzeniem postanowiono wykazać do dzierżawy nieruchomość 
położoną w m. Wrząca Wielka  dz.61/1 o pow. 9m2 . Umowa na 3 lata , a czynsz 
wyniesie 18 zł rocznie. Następnie wykazano do sprzedaży, a i też ogłosić przetarg na 
sprzedaż nieruchomości położonej  w m. Wrząca Wielka,  która jest zabudowana 
budynkiem dawnych stajni i stodoły, a ich powierzchnia wynosi 0,1006 ha . Przetarg 
został ogłoszony na dzień 28 września 2018r.na godz. 10.00 ,cena wywoławcza  
wynosi 63.050 zł, wadium w kwocie  5000 zł można wnosić na konto depozytowe UM 
Wąsosza w terminie do dnia 21.09.2018r. Kolejne Zarządzenie dotyczyło ogłoszenia 
kolejnego już przetargu na dzień 25.09.2018 na godz. 10.00  i 11.00 na dwie ostatnie 
działki w kompleksie działek w Wąsoszu (za ul. Chrobrego) dz. nr 175/3 o pow. 
0,1008 ha oraz dz. nr 172/3  o pow. 0,1027 ha , ceny wywoławcze  19.636 zł i 19.998 
zł + VAT . Wadium w kwocie 2.000 zł na każdą z tych działek. Zarządzeniem 
kolejnym postanowiono ogłosić przetarg ograniczony na sprzedaż nieruchomości 
rolnej w m. Ługi nr dz.  6/5  o pow. 2009m2. Jest to przetarg ograniczony dlatego, że 
nieruchomość nie posiada dojazdu do drogi głównej .Wartość nieruchomości 
określono na kwotę  8.927zł, wadium 900 zł, a przetarg ustalono na dzień 19 
września 2018 o godz. 10.00. Dnia 21 sierpnia 2018r w związku z planowanym 
zbyciem dwóch lokali mieszkalnych położonych  w Wąsoszu przy ul. Parafialnej w 
celu zabezpieczenia interesów osób trzecich postanowiono ustanowić służebność  
ustanawiając drogę konieczną na działce nr 474/2 o pow. 749m2, która będzie 
polegać na dostępie  jako przejazd do drogi publicznej. Kolejnym Zarządzeniem 
postanowiono ogłosić przetarg ograniczony na nieruchomość nr dz. 144 o pow. 0,11 
ha położonej w m. Świniary ze względu ,że nie ma dojazdu do drogi publicznej. Cena 
wywoławcza   22.130 zł,  a wadium 2000 zł , przetarg w dniu 28 września o godz. 
11.00. Zarządzeniem następnym Burmistrz postanowił wykazać do dzierżawy 
nieruchomość w Wąsoszu przy ul. Kolejowej dz. nr  707/3 o pow.  450m2 na cele 
rolne dla dotychczasowego dzierżawcy. Czynsz dzierżawny wyniesie  27 zł. rocznie. 
W dniu 23 sierpnia 2018r Burmistrz postanowił nie skorzystać z prawa pierwokupu 
dz. nr 725/1 o pow. 19 m2 w Wąsoszu .Niewykonywanie prawa pierwokupu związane 
jest z  tym że właściciel „Wili” postanowił sprzedać część tej działki dla operatora 
Enea na cele energetyczne . Z uwagi na to że nieruchomość ta stanowi własność 
Skarbu Państwa, Burmistrz mógł skorzystać z prawa pierwokupu. Burmistrz nie 
skorzystał ponieważ ta inwestycja związana jest z realizacją celu publicznego, a 
mianowicie  wyposażenie nieruchomości w infrastrukturę energetyczną. Dnia 24 
sierpnia 2018 r. Burmistrz Wąsosza postanowił wykazać do wydzierżawienia 
nieruchomość położoną w m. Drozdowice Małe Nr dz.27/6 o pow. 1,60 ha  dla 
dotychczasowego dzierżawcy, a czynsz roczny wyniesie 320 zł . Dnia 27 sierpnia 
2018 Burmistrz Wąsosza podjął Zarządzenie dotyczące odstąpienia od pierwokupu 
nieruchomości niezabudowanej o nr dz. 58  w m. Zbaków Górny. Zrealizowanie tego 
wymagałoby zabezpieczenia środków w budżecie gminy Wąsosz. Gmina Wąsosz nie 
miała planów nabywania tej nieruchomości dlatego Burmistrz odstąpił od tego. 
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Pan Paweł Walkowiak ponadto poinformował  o suszy na terenie Gminy. Dnia 20 
czerwca 2018r Wojewoda Dolnośląski powołał komisję suszową w gminie, w której 
skład wchodzili pracownicy Urzędu , przedstawiciele  Dolnośląskiego Ośrodka 
Doradców Rolniczych, przedstawiciel Izby Rolniczej. Komisja wykonała ogrom pracy 
przez okres 2 miesięcy codziennie spotykała się z rolnikami, miały miejsce oględziny 
na każdej nieruchomości zgłoszonej klęski. W imieniu Burmistrza podziękował całej 
Komisji za jej pracę. Efektem tej pracy są dane statystyczne z tych czynności. W 
skutek przeprowadzonych czynności stwierdzono klęskę suszy w 203 
gospodarstwach rolnych w tym 157 gospodarstw rolnych wykazało straty w 
wysokości powyżej  30 %  z tego 8 gospodarstw rolnych  zostało ujętych  jako strata 
powyżej 70 %, a dotyczy to plantacji truskawek. Ogólna powierzchniach dotknięta 
suszą w naszej gminie to 5.619 ha . Na chwilę obecną nie jest ogłoszona klęska w 
uprawach kukurydzy i okopowych. Jeżeli chodzi o straty ogółem  to one wynoszą 
13.300.073 zł . straty w uprawach rolnych 12.305.000 zł , straty w zwierzętach 
gospodarskich 1.000.300 zł .strat w środkach trwałych nie stwierdzono. Sporządzono 
171 protokołów pełnych, protokołów cząstkowych ( z innych gmin) było 32. Dnia 31 
lipca b. r. Rząd opracował plan pomocowy dla rolników  i to będą kredyty na 
preferencyjnych warunkach około 0,5 % , dla poszkodowanych rolników, przewiduje 
się też pomoc finansową do 1 ha upraw polowych. Będzie to rozstrzygnięte po 
zakończeniu akcji suszy w całym kraju. 
Rolnicy ,którzy mają produkcję zwierzęcą te straty są zaniżone bo przy szacowaniu 
strat produkcji rolnej należy brać pod uwagę również produkcję zwierzęcą. Rząd 
przyjął również to, że  Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa będzie dokonywał 
odroczeń, umorzeń w sprawach dzierżawionych gruntów przez rolników. Rolnicy 
winni kontaktować się z kierownikami Biur Terenowych ARiMR odnośnie pomocy. 
 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta.  
 

Ad 5 . Rozpatrzenie skargi z dnia 2 sierpnia 2018r. na działalność Burmistrza 
Wąsosza- podjęcie uchwały. 

 
Pan Jacek Chorostkowski - Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza  poinformował 

,że dnia 2 sierpnia 2018r.  Departament Prawa Administracyjnego Ministerstwa 

Sprawiedliwości w Warszawie przesłał wg właściwości do Rady Miejskiej Wąsosza, 

skargę na działalność Burmistrza Wąsosza. Zgodnie z art. 229 pkt 3 Kodeksu 

Postępowania Administracyjnego organem właściwym do rozpatrzenia skargi  na 

burmistrza jest rada gminy dlatego skarga została skierowana do Komisji Rewizyjnej 

celem przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego i zbadania zasadności 

zarzutów . 

Ponadto Przewodniczący nadmienił, że skarżący zostali poinformowani o 

rozpatrzeniu  skargi na tej sesji i zostali zaproszeni celem wzięcia udziału przy 

rozpatrywaniu przez Radę. 

Następnie  Przewodniczący odczytał treść skargi. 
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„W związku z nieprawidłowościami które dostrzegamy oraz brakiem reakcji 

odpowiednich służb, pozwoliliśmy sobie zwrócić się z pismami, w których poruszamy 

kwestię budowy i dalszej rozbudowy wysypiska na skalę europejską, oraz działaniem 

samorządu licząc na Państwa pomoc. Budowa wysypiska śmieci w Rudnej Wielkiej 

została zaplanowana w 1994r. Rada Miejska Wąsosza uchwałą Nr 5/35/1994 

dokonała zmiany planu ogólnego zagospodarowania, w którym teren wysypiska 

określono symbolem 16 NUw i określono jego powierzchnie na 0,80 ha( zarówno w 

części opisowej jak i graficznej aczkolwiek biorąc pod uwagę zasady interpretacji 

graficznej części planu, przyjmuje się, że wskazanie lokalizacji takich inwestycji jak 

składowiska odpadów w danej siatce kartograficznej jest wiążące dla całego tego 

obszaru, w tym wypadku byłoby to obszar ok.1,70 ha. Potwierdzeniem tego jest 

uchwalenie Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 

Gminy Wąsosz (uchwała XXIV/133/2000 z dnia 29.11.2000r.) Na wcześniejszą 

realizację założeń do ww. Studium, w którym większość terenu przeznaczonego pod 

składowisko, wskazuje fakt podpisania umowy z dnia 31.03.1999r. o nieodpłatnym 

przekazaniu przez AWRSP na rzecz Lasów Państwowych nieruchomości Zasobu 

Własności Rolnej Skarbu Państwa, w wyniku której 9,32 ha terenów przeznaczonych 

pod wysypisko przekazano pod zalesienie.19.09.2000 r. Burmistrz Wąsosza wydał 

decyzję o warunkach zabudowy nr 66/2000 powołując się na w/w uchwałę i 

określając teren składowiska symbolem 16 NUw o nr działek 131/1, 132d/3, 

133,134/1,134/2, 228/2 o łącznej powierzchni ok. 10,30 ha (w decyzji ok. 11,0 ha).7 

listopada 2000r Starosta Górowski wydał pozwolenie na budowę poszerzoną o dwie 

działki: nr 228/1 i 229 co dało łączną powierzchnię budowanego składowiska ponad 

13,0ha. W czasie kiedy protestujący wskazali na fakt, że decyzja lokalizacyjna nie 

przystaje do decyzji pozwolenia na budowę Burmistrz Wąsosza pod tym samym 

numerem (66/2000) wydał drugą decyzję lokalizacyjną z dwiema brakującymi 

działkami tj. 228/1 i 229 o łącznej powierzchni 2,77 ha co w efekcie dało obszar 

przeznaczony pod inwestycje ponad 13,0 ha. Istnieje na to dowód, a mianowicie 

Prokurator Dagmara Skrzypińska w odmowie wszczęcia postępowania pisze: „W 

toku czynności sprawdzających przeprowadzonych w niniejszej sprawie zebrano 

dokumentację dotyczącą wysypiska śmieci w Rudnej Wielkiej. W dniu 19.09.2000 r. 

Burmistrz Wąsosza  wydał decyzje nr 66/2000 z działkami nr 131/1, 132d/3, 

132/1,133,134/1, 134/2,228/2 czyli bez działek 228/1 i 229. W trakcie ponownego 

postępowania pokazano staroście decyzję z dwiema w/w. działkami wskazując ,że ta 

decyzja jest właściwa, ponieważ posiadają potwierdzenie za zgodność z oryginałem. 

Gdy wskazał na wcześniejsze ustalenia Prokuratury, to w postanowieniu o umorzeniu 

postępowania, Prokurator Dagmara Skrzypińska napisała ,że faktycznie pracownicy 

Urzędu Miejskiego przygotowali dwie wersje tej samej decyzji, które się pomieszały, 

a Burmistrz Wąsosza je podpisał. Sprzeczne ustalenia Prokuratury Rejonowej w 

Rawiczu oraz postępowanie urzędników w Gminie Wąsosz wskazuje na świadome 

działanie w całym procesie decyzyjnym. w międzyczasie SKO w Legnicy uchyliło w 

części decyzję o warunkach zabudowy, a Wojewoda Dolnośląski wstrzymał decyzję 

o pozwoleniu na budowę postanowieniem nr 1-70/01 z dnia 19.03.2001, które to 

podtrzymał Główny Inspektor Nadzoru Budowlanego, wydając decyzję o wstrzymaniu 
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budowy, co stało się faktem. Po tych postępowaniach Chemeko-System działając 

przed sądem oraz przed SKO uzyskało prawo do  odszkodowania od starostwa 

powiatowego w Górze za rzekome bezprawne wstrzymanie budowy , co w efekcie 

doprowadziło do jej zakończenia i dalszej rozbudowy składowiska o kolejne kwatery. 

Obecnie prowadzone są dalsze postępowania, w celu dalszej rozbudowy planowanej 

na kolejnych działkach o łącznej powierzchni 33,1674 ha co czyni składowisko 

największym w Europie przy stanowczym sprzeciwie mieszkańców gminy. 

Niewątpliwie zarówno wcześniej jak i teraz  można zauważyć szereg 

nieprawidłowości, co wzbudza ogromne obawy. Tym bardziej, że zarówno 

prokuratura jak i sąd nie dopatrzyły się nieprawidłowości. 

Jako mieszkańcy gminy Wąsosz w powiecie górowskim, starając się żyć w zgodzie z 

prawem, zgodnie z zasadami współżycia społecznego oraz mając na względzie 

przyszłość naszą i naszych dzieci, chcemy zwrócić uwagę na działanie naszego 

samorządu, które w naszej ocenie rażąco naruszają nie tylko dobre obyczaje, ale 

również prawo. Niestety na przełomie kilku, a nawet kilkunastu ostatnich lat, w naszej 

gminie dochodzi do wielu nieprawidłowości, a instytucje ,które powinny stać na straży 

prawa, niestety nie podejmują działań, to odmawiając wszczęcia śledztwa, to 

umarzając postępowania. Oto kilka najistotniejszych spraw, które wzbudzają nasz 

niepokój;  

Kilka razy doszło do przekroczenia uprawnień oraz nadużyć naszego burmistrza 

Z.Stuczyka, między innymi wypłata pieniędzy za niewykonane zlecenie, przykład: 

rozbiórka budynku w Czarnoborsku 2017r, powołana przez gminę komisja stwierdziła 

na piśmie, że prace zostały wykonane bez uwag, wypłacono pieniądze w lutym, 

budynek rozebrano i uprzątnięto teren dopiero po nagłośnieniu sprawy w maju, 

burmistrz nie wyciągnął konsekwencji wobec podwładnych między innymi wobec 

swojego zastępcy oraz kierownika referatu budownictwa, którzy ewidentnie 

potwierdzili nieprawdę w dokumentach, nie wystąpił też po ujawnieniu 

nieprawidłowości do wykonawcy o wypłatę kary umownej, jak się okazuje, burmistrz 

o wszystkim wiedział, czego dowodem jest fakt, że na sesji rady w marcu, czyli już po 

wypłaceniu nienależnych pieniędzy na konto wykonawcy poinformował 

mieszkańców, że gruz zostanie skruszony i wywieziony na drogi . Według umowy i 

protokołu nie mogło tam już być żadnego gruzu, tymczasem na filmie z maja 2017 

widać dość wysokie nierozebrane mury. Prokurator mimo jednoznacznych dowodów 

odmawia wszczęcia śledztwa. Spółdzielnia Socjalna, czyli wykonawca zlecenia, 

wystawiła też faktury za inne prace, których nigdy nie wykonała, takie jak remonty 

dróg i prace melioracyjne. Prezes Tadeusz Markowski jest jednoznacznie etatowym 

pracownikiem gminy. Owa spółdzielnia wykonywała prace na prywatnym terenie 

burmistrza przy wykorzystaniu wozu bojowego OSP oraz osoby skazanej na prace 

społeczne, osoba ta została skierowana do tej pracy przez sekretarza gminy Marcina 

Kozińskiego. 

Kolejny przykład ,plac zabaw w miejscowości Lubiel, maj 2017 z pomocą 

dofinansowania z programu Odnowa Wsi Dolnośląskiej, powstaje plac zabaw. 
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Następnego dnia po sporządzeniu protokołu oraz dokumentacji  fotograficznej 

niezbędnej do uzyskania dofinansowania, wszystko zostało zdemontowane i 

wywiezione, została tylko tablica i dziury w ziemi. Po nagłośnieniu sprawy 

znikającego placu , przez ponad rok nie było żadnej reakcji, dopiero po kilka dni temu 

na placu zainstalowano kilka innych urządzeń, zupełnie innych niż te, które były 

wcześniej. Co się stało z tymi modułami? .Nikt nie wie. 

Kolejny przykład; podczas budowy przedszkola w Wąsoszu, wystawiono dwie faktury 

w różnych kwotach za jedną pracę, obie faktury zostały zapłacone, chodzi konkretnie 

o nadzór inwestorski nad pracami sanitarnymi. W naszej ocenie ta sytuacja mogła 

spowodować utratę dofinansowania w wysokości ponad 800 tysięcy zł na budowę 

tego przedszkola, które to nam przepadło. 

Kolejny przykład :podczas kampanii wyborczej w 2014r  i wcześniejszych też, gdzie 

komitety wyborcze kandydatów na stanowisko burmistrza czy radnych, organizowali 

spotkania przedwyborcze z mieszkańcami gminy w świetlicach wiejskich czy w Domu 

Kultury, okazuje się ,że nie wszyscy musieli zapłacić za udostepnienie przez gminę 

tych lokali, burmistrz i jego komitet nie otrzymał faktury, przewodniczący Rady Gminy 

oraz jego komitet działający z cichym poparciem burmistrza nie otrzymał faktury 

,natomiast kontrkandydat  burmistrza otrzymał i jako jedyny zapłacił. Jest to 

ewidentne wykorzystywanie stanowiska do celów prywatnej kampanii na koszt 

mieszkańców, nie wspominając już o przypadkach kupowania głosów, bo takie 

sygnały też są i można to udowodnić. 

 

Kolejny przykład: W maju 2017r została opłacona z kasy gminy faktura za przewóz 

grupy AA, tymczasem żadna grupa AA nigdy nigdzie nie wyjeżdżała. W tym czasie 

miał  miejsce ,jak twierdził burmistrz na sesji  prywatny przejazd członków rady, 

sołtysów i innych wybranych osób zorganizowany przez przewodniczącego Rady  

Gminy Jacka Chorostkowskiego przy pomocy burmistrza, którzy to wspólnie 

decydowali kto może, a kto nie może jechać na tę wycieczkę, a gmina w związku z 

tym nie poniosła żadnych kosztów. 

 

W kwestii przetargów: Dziwnym trafem w naszej gminie poszczególne prace 

wykonują od lat zawsze te same firmy. Często te firmy nie zatrudniają legalnie 

żadnych pracowników. Jedna lokalna, której nieoficjalnie właścicielem jest były 

kierowca burmistrza, a oficjalnie jego brat wygrywa przetargi na budowy. Owa firma 

wykonywała też prace na budowie syna jak twierdzi jeden z byłych pracowników 

Prok-Bud nieodpłatnie. Praktycznie każdy przetarg na budowę budynku czy drogi  z 

kostki, czyli nie asfaltowej, wygrywa firma Prok-Bud. Przetargi na budowę dróg 

asfaltowych wygrywa  inna firma, z której prezesem pracownicy urzędu oraz 

burmistrz są w bardzo dobrych relacjach, raz nawet kierownik referatu przyjechał do 

lokalnego warsztatu samochodem prezesa, żeby naprawić w tym aucie klimatyzację 

w godzinach pracy Urzędu, co oczywiście właściciel i pracownicy warsztatu 

potwierdzili. Mechanizm jest bardzo prosty, jak opowiadał przewodniczący Rady 
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Gminy Jacek Chorostkowski  co najmniej dwóm osobom (obie się pod tym pismem 

podpisały). Każda oferta, która wpływa w procedurze przetargowej jest sprawdzana , 

najnormalniej w świecie zagląda się do kopert, następnie informację jaka kwota jest 

najwyższa przekazywana jest do tej firmy,  która ma wygrać przetarg. Tym sposobem 

za każdym razem wygrywa oferta złożona jako ostatnia decyduje bardzo często 

kwota 50 zł lub pół punktu. Jeśli nie wpływa żadna oferta, bo ostatnio nie ma zbyt 

wielkiego zainteresowania przetargami w Wąsoszu  skoro ciągle wygrywają ci sami, 

a koszty związane ze złożeniem oferty jednak są, więc jeśli nie wpływa żadna oferta 

wtedy ustala się kwoty bardzo wysokie, wręcz kosmiczne. Wychodzi na to, że jeżeli 

jest konkurencja, to gmina płaci mniej, jeżeli nie ma, to płaci horrendalne kwoty, 

ostatni przykład budowa kilku garaży za blisko 280.000 zł. Komisje przetargowe to 

ciągle te same osoby, najczęściej pojawia się nazwisko zastępcy burmistrza 

Grzegorza Kordiaka jako osoba decyzyjna. Warto jeszcze w tym punkcie dodać ,że 

informacje o ważnych przetargach są ogłaszane w taki sposób, żeby dotarły do jak 

najmniejszej liczby zainteresowanych, na profilu Facebook’owym ogłasza się  np. 

przetarg na sprzedaż pni drzew z gatunku topoli albo sprzedaż działek,  których nikt 

od dawna nie chce kupić. Biorąc pod uwagę powyższe wszystkie przetargi w naszej 

gminie są ewidentnie ustawione. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Legnicy wielokrotnie w wystąpieniach 

pokontrolnych wskazuje na nieprawidłowości, wskazuje jednoznacznie, że nie bada 

celowości wydatków i ,że za wszystkie nieprawidłowości odpowiedzialny jest 

osobiście burmistrz , nic więcej, mimo że ustawowym obowiązkiem RIO jest 

informowanie prokuratury. 

Można by wskazywać na nieprawidłowości w naszej gminie w nieskończoność, 

ponieważ przez dwadzieścia lat kadencji burmistrza Zbigniewa Stuczyka, patologia 

goni patologię, a spora część mieszkańców gminy uważa takie działanie za 

normalne. Nawet fakt jego służby w organach bezpieczeństwa PRL, został 

skutecznie zatajony. Mimo ,że mamy dowody jego tajnej współpracy z 

Kontrwywiadem Wojskowym PRL, to prokurator twierdzi ,że TW Lotos nie był tajnym 

współpracownikiem. 

Mamy uzasadnione podejrzenie, że  w każdym przypadku opisanym powyżej ma 

miejsce korupcja , nie można inaczej wytłumaczyć takich działań, dlatego jako 

mieszkańcy gminy jesteśmy przekonani, że doszło do przekroczenia uprawnień, 

płatnej protekcji, a co się z tym wiąże niegospodarności, doszło do wykorzystywania 

stanowiska do osiągniecia korzyści osobistych i finansowych, dlatego składamy to 

zawiadomienie. W związku z tym ,że do tej pory żadna z instytucji nie podjęła 

stosownych działań, postanowiliśmy spotkać się z posłem PiS panem Piotrem 

Babiarzem. Podczas naszej wizyty pan poseł stwierdził ,że ma małe dzieci i rodzinę , 

o którą się boi. Zasugerował nam ,że instytucje takie jak SKO Legnica ,prokuratura i 

sądy w Głogowie, to jedna sitwa. Stwierdzeniem ostatecznym było pytanie : Czy 

zdajemy sobie sprawę , z kim chcemy walczyć? Z uwagi na to , że  czujemy się 

bezsilni, przesyłamy , to pismo licząc na Państwa pomoc.” 

 

 



 

11 
 

 

 

Następnie pani Jadwiga Łuczyńska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła 

projekt uchwały i uzasadnienie dotyczące skargi. Komisja wnioskuje o uznanie skargi 

za niezasadną. Dnia 2 sierpnia 2018r Departament Prawa Administracyjnego 

Ministerstwa Sprawiedliwości w Warszawie przesłał wg właściwości do Rady 

Miejskiej Wąsosza, skargę na działalność Burmistrza Wąsosza. Zgodnie z art 229 pkt 

3 Kodeksu Postępowania Administracyjnego organem właściwym do rozpatrzenia 

skargi na działalność Burmistrza jest rada gminy. W pierwszej kolejności skarga 

została skierowana do Komisji Rewizyjnej celem przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego i zbadania zasadności zarzutów. Dnia 7 sierpnia 2018r. Komisja 

wystąpiła pisemnie do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na zarzuty podnoszone 

przez skarżących , przedłożenia całej dokumentacji w tej sprawie oraz udzielenia 

wyjaśnień. 

1.Zarzut dotyczący nieprawidłowości w sprawie składowiska odpadów 

komunalnych i przemysłowych w Rudnej Wielkiej .  

Komisja Rewizyjna uznała , że  sprawa budowy składowiska odpadów komunalnych 

w Rudnej Wielkiej była poddawana wielu postępowaniom i nie stwierdzono  

nieprawidłowości w tym zakresie dlatego Komisja nie widzi zasadności prowadzenia 

postępowania wyjaśniającego do tej sprawy. 

Natomiast sprawa dotycząca działań w zakresie planowanej rozbudowy  znajduje się 

na etapie  prowadzenia postępowania administracyjnego w sprawie wydania przez 

Burmistrza Wąsosza decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach  z dnia 1 czerwca 

2018r. W związku z tym Komisja wnioskuje by  ten zakres przekazać do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Legnicy zgodnie z art. 234 Kodeksu 

Postepowania Administracyjnego który brzmi : 

„W sprawie, w której toczy się postępowanie administracyjne:  
1) skarga złożona przez stronę podlega rozpatrzeniu w toku postępowania, zgodnie z 
przepisami kodeksu;  
2) skarga pochodząca od innych osób stanowi materiał, który organ prowadzący 

postępowanie powinien rozpatrzyć z urzędu.” 

 

2. Zarzut dotyczący wypłaty pieniędzy za  niewykonane zlecenie przy rozbiórce 

budynku w Czarnoborsku, gdzie  powołana przez gminę komisja stwierdziła ,że 

prace zostały wykonane bez uwag , pieniądze wypłacono w lutym, budynek 

rozebrano i uprzątnięto teren dopiero po nagłośnieniu sprawy w maju, 

burmistrz nie wyciągnął konsekwencji wobec podwładnych pracowników, 

którzy potwierdzili nieprawdę w dokumentach, nie wystąpił też do wykonawcy 

o wypłatę kary umownej, jak się okazuje burmistrz o wszystkim wiedział, czego 

dowodem jest fakt ,że na sesji rady w marcu czyli już po wypłaceniu 



 

12 
 

nienależnych pieniędzy poinformował mieszkańców, że gruz zostanie 

skruszony i wysypany na drogi. Według umowy i protokołu nie mogło być już 

tam żadnego gruzu tymczasem na filmie z  maja 2017r. wyraźnie widać 

nierozebrane mury" 

Z przedłożonych dokumentów przez Urząd Miejski Wąsosza oraz wyjaśnień p. 

Grzegorza Kordiaka -z-cy burmistrza wynika, że budynek gospodarczy będący 

własnością gminy zagrażał bezpieczeństwu  poruszających się w jego bliskim 

otoczeniu dlatego podjęto decyzję o jego rozbiórce ustalając kwotę za wykonanie 

tego zadania w wysokości 21.000 zł na podstawie  sporządzonego kosztorysu 

inwestorskiego  natomiast materiał z rozbiórki (cegła)  nie nadawał się do 

wykorzystania dlatego miał być skruszony i przewieziony na drogi gminne. 

Zamówiona została kruszarka  na którą gmina dość długo oczekiwała. 

Komisja Rewizyjna po sprawdzeniu przedłożonych dokumentów stwierdziła, że 

przedmiotem umowy z dnia 17 stycznia 2017r  ze Spółdzielnią Socjalną "Nad 

Baryczą "  była  tylko rozbiórka budynku o dużej kubaturze tj. rozbiórka stropów, 

konstrukcji i ścian oraz uporządkowanie terenu w terminie do 15 lutego 2017r.. 

Wykonane prace  6 lutego 2017r. potwierdziła powołana komisja czego następstwem 

była wypłata należności  dla Spółdzielni natomiast  skruszenie materiału i 

przewiezienie  jego na drogi  było przedmiotem odrębnego zlecenia z innym 

wykonawcą. W związku z tym Komisja Rewizyjna  nie dopatrzyła się  nadużyć i 

przekroczenia uprawnień  dlatego nie potwierdza  zarzutu skarżących . 

3. Zarzut dotyczący Spółdzielni Socjalnej ,która  wystawiała też faktury za inne 

prace, których nie wykonała  takie jak remonty dróg i prace melioracyjne. 

Komisja Rewizyjna nie mogła sprawdzić tego zarzutu ponieważ nie wskazano jakie 

faktury zostały wystawione bez wykonania zadań. 

4. Zarzut dotyczący Spółdzielni Socjalnej, która wykonywała prace na 

prywatnym terenie burmistrza przy wykorzystaniu wozu bojowego OSP oraz 

osoby skazanej  na prace społeczne. 

Z wyjaśnień p. G. Kordiaka - z-cy Burmistrza wynika ,że wóz bojowy był użyty  nie do 

prac na gruncie burmistrza w m. Lechitów-Sądowel tylko do udrożnienia i 

wyczyszczenia przepustu w pasie drogi gminnej, a tego typu działania są 

prowadzone  w różnych częściach gminy, a ostatnio Wiklina, Lubiel, Drozdowice 

Wielkie ,Wodniki) W 2017r prowadzone były prace w Lechitowie dotyczące 



 

13 
 

konserwacji rowu-odpływu rz., Barycz, którego elementem składowym jest przepust 

przez drogę gminną w m. Sądowel. 

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z umową zawartą w dniu 29 czerwca 2017r 

pomiędzy Burmistrzem Wąsosza a Spółdzielnią Socjalną "Nad Baryczą"  oraz na 

podstawie Faktury Nr 217/029 z dnia  25 lipca 2017r stwierdza ,że  owa spółdzielnia 

wykonywała konserwację urządzeń melioracji wodnej szczegółowej w m. Pobiel oraz 

pogłębienie i odmulenie urządzeń melioracji wodnej szczegółowej w m. Lechitów. W 

związku z powyższym Komisja  nie potwierdza zarzutu skarżących w tym zakresie. 

5. Zarzut dotyczący placu zabaw w m. Lubiel ,który w 2017r  powstaje z pomocą 

dofinansowania z programu Odnowa Wsi Dolnośląskiej. Następnego dnia po 

sporządzeniu protokołu oraz dokumentacji fotograficznej wszystko zostało 

zdemontowane i wywiezione. Po nagłośnieniu sprawy przez ponad rok nie było 

żadnej reakcji dopiero kilka dni temu na placu zainstalowano kilka innych 

urządzeń zupełnie innych niż, te które były wcześniej. Co się stało z tymi 

modułami ? Nikt nie wie. 

P. Grzegorz Kordiak - Z-ca Burmistrza wyjaśnił ,że pierwszy plac zabaw w Lubielu 

powstał kilka lat temu i był to plac zabaw z elementów drewnianych wybudowany 

przy udziale środków zaprzyjaźnionej holenderskiej gminy z programu „Sami Sobie” 

Z upływem lat elementy drewniane uległy zniszczeniu dlatego też te elementy zostały 

usunięte przez Urząd Miejski z placu bo zaczęły stanowić zagrożenie dla  

korzystających z tego placu. Nowe elementy zostały zakupione w 2018r. ze środków 

budżetu Gminy. Są to stalowe elementy. W 2017r Gmina zrobiła tylko i wyłącznie 

przymiarkę do zakupu  nowego placu , a wykonawca  wbudował  elementy placu 

celem jego wyeksponowania. Następnego dnia zdemontował ponieważ Gmina nie 

zdecydowała  o zakupie wyposażenia z uwagi na to, że część elementów też była 

drewniana, zdaniem gminy są to elementy nie trwałe. 

Komisja analizując przedłożoną fakturę Nr 312/2018  zakupu  elementów placu 

zabaw stwierdziła ,że zakup  placu został dokonany w 2018r ze środków gminy 

Wąsosz, a nie jak twierdzą skarżący z dofinansowania programu Odnowa Wsi 

Dolnośląskiej czyli środków Unii Europejskiej. Komisja Rewizyjna nie stwierdziła 

zakupu placu zabaw w 2017r do m. Lubiel wobec powyższego uznała ten zarzut za 

bezpodstawny. 

6. Zarzut dotyczący budowy przedszkola w Wąsoszu  gdzie  wystawiono dwie 

faktury w różnych kwotach za jedną pracę, obie faktury zostały opłacone 
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chodzi konkretnie o nadzór inwestorski nad pracami sanitarnymi. Ta sytuacja 

mogła spowodować utratę dofinansowania w wysokości 800.000 zł na budowę 

tego przedszkola ,które to nam przepadło. 

 

Podczas budowy przedszkola wykorzystywane były trzy branże, budowlana, 

sanitarna i elektryczna, a więc do tych trzech należało powołać nadzór inwestorski co 

też Urząd uczynił . W jednej z tych umów dotyczącej branży elektrycznej wkradł się 

błąd pisarski, który dotyczył tytułu umowy zamiast słowa elektryczny użyto słowa 

sanitarny czego nie wychwycił zamawiający ani Wykonawca. Wykonawca, który 

podpisał umowę zajmuje się tylko i wyłącznie branżą elektryczną  czego dowodem 

jest faktura za nadzór branży elektrycznej oraz stosowne oświadczenie tego 

Wykonawcy , że nadzorował tylko i wyłącznie  branżę elektryczną.. 

Komisja Rewizyjna potwierdziła ten fakt sprawdzając zawarte umowy Nr 

10/BOŚ/GK/16   z dnia 1 kwietnia 2016r oraz  NR  11/BOŚ.GK/201 z dnia 1 kwietnia 

2016r , oświadczenie wykonawcy branży elektrycznej , faktury Nr 

00014/2016/INVEST z dnia 22  sierpnia 2016r. za wykonanie usługi branży 

elektrycznej oraz faktury Nr 10/2016 z dnia  5 września 2016r  za wykonanie prac 

branży sanitarnej  i nie potwierdza zarzutu skarżących, że wystawiono dwie faktury  

za jedna pracę. Prawne znaczenie ma treść umowy, a nie tytuł gdzie faktycznie 

zlecono prace elektryczne, a nie sanitarne. Ponadto z pisma Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego Departamentu Funduszy 

Europejskich  z dnia 12 października 2017r. jednoznacznie wynika ,że wniosek 

Gminy Wąsosz o dofinansowanie realizacji „budowa budynku przedszkola w 

Wąsoszu” został negatywnie oceniony przez Komisję Oceny Projektów, spełnił 

kryteria wyboru projektów i uzyskał wymaganą liczbę punktów , jednakże kwota 

przeznaczona na dofinansowanie projektów w konkursie jest niewystarczająca do 

wybrania projektu do dofinansowania. Wobec tego Komisja Rewizyjna nie może 

potwierdzić  stwierdzenia skarżących ,że  wyżej opisana  pomyłka pisarska 

spowodowała utratę dofinansowania  w wysokości 800 tys. zł. 

 

7. Zarzut dotyczący kampanii wyborczej w 2014r i wcześniejszych też, gdzie 

komitety wyborcze kandydatów na stanowisko burmistrza czy radnych, 

organizowali spotkania przedwyborcze z mieszkańcami gminy w świetlicach 

wiejskich czy w Domu Kultury okazuje się ,że nie wszyscy musieli zapłacić za 

udostepnienie tych lokali, burmistrz i jego komitet nie otrzymał faktury, 

przewodniczący Rady Gminy oraz jego komitet nie otrzymał faktury ,natomiast 

kontrkandydat  burmistrza otrzymał i jako jedyny zapłacił. Jest to ewidentne 

wykorzystywanie stanowiska do celów prywatnej kampanii na koszt 

mieszkańców nie wspominając już o przypadkach kupowania głosów bo takie 

sygnały też są i można to udowodnić. 

 

Komisja Rewizyjna przeanalizowała przedłożone faktury za wynajem w kampanii 

2014r  i stwierdziła ,że  Komitet Wyborczy Wyborców Forum 2014 otrzymał rachunek 

Nr 44/14 z dnia 14 listopada 2014r za wynajem świetlic wiejskich i sal na spotkania 
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wyborcze komitetu Burmistrza  i Zespół Placówek Kultury w Wąsoszu  potwierdził  

wpłatę 1200 zł  przez KWW „Forum 2014” 

Natomiast Komitet Wyborczy Przewodniczącego Rady   pod nazwą KWW 

„Zbakowianie” -   oświadczył ,że komitet w kampanii 2014  nie organizował spotkań 

przedwyborczych w świetlicy wiejskiej w Zbakowie Górnym. 

Wobec powyższego Komisja Rewizyjna nie mogła poprzeć zarzutu skarżących. 

 

8. Zarzut dotyczący wyjazdu na wycieczkę . W maju 2017r została opłacona z 

kasy gminy faktura za przewóz grupy AA, tymczasem żadna grupa AA nigdy 

nigdzie nie wyjeżdżała. W tym czasie miał  miejsce prywatny przejazd członków 

rady, sołtysów i innych wybranych osób zorganizowany przez 

przewodniczącego rady  przy pomocy burmistrza ,którzy to wspólnie 

decydowali kto może, a kto nie może jechać na tę wycieczkę, a gmina w 

związku z tym nie poniosła żadnych kosztów. 

 

 Komisja przeanalizowała  koszty gminy w zakresie transportu osób w maju i czerwcu 

2017  tj. fakturę Nr 212/2017 z dnia  5 czerwca 2017r wystawioną na przewóz osób 

grupy AA na kwotę 514 zł , fakturę nr 203/2017 z dnia 3 czerwca 2017r za przewóz 

uczniów PSP Wąsosz na „Zieloną szkołę” w kwocie 4.500 zł oraz fakturę nr 210/2017  

z dnia 5 czerwca 2017r  na przewóz uczniów w ramach akcji „Zachowaj trzeźwy 

umysł” – wycieczka z programem profilaktycznym – przewóz za kwotę  1.300 zł. 

Komisja Rewizyjna , stwierdziła ,że wyjazd był organizowany prywatnie przez p. 

J.Chorostkowskiego, a przewóz nie był opłacany z funduszu AA .Komisja uznała ,że 

514 zł  nie wystarczyłoby  nawet na pokrycie kosztów dojazdu na wycieczkę nad 

Morze Bałtyckie. Ponadto należy nadmienić ,że kwestia przewozu osób  w 2017r była 

przedmiotem badania przez RIO we Wrocławiu  co nie wzbudziło żadnych 

wątpliwości organu nadzoru w tym zakresie. 

 

9. Zarzut dotyczący przetargów. Dziwnym trafem w naszej gminie poszczególne 

prace wykonują od lat zawsze te same firmy. Jedna lokalna której właścicielem 

jest były kierowca Burmistrza, a oficjalnie jego brat wygrywa przetargi na 

budowy. Owa firma wykonywała też prace na budowie syna jak twierdzi jeden z 

byłych pracowników Prok-Bud nieodpłatnie. Praktycznie każdy przetarg na 

budowę budynku czy drogi  z kostki, czyli nie asfaltowej, wygrywa firma Prok-

Bud. Przetargi na budowę dróg asfaltowych wygrywa  inna firma z której 

prezesem pracownicy urzędu oraz burmistrz są w bardzo dobrych relacjach, 

raz nawet kierownik referatu przyjechał do lokalnego warsztatu samochodem 

prezesa, żeby naprawić w tym aucie klimatyzację w godzinach pracy Urzędu, 

co oczywiście właściciel i pracownicy warsztatu potwierdzili. Mechanizm jest 

bardzo prosty, jak opowiadał przewodniczący Rady  co najmniej dwóm 

osobom. Każda faktura, która wpływa w procedurze przetargowej jest 

sprawdzana , najnormalniej w świecie zagląda się do kopert, następnie jaka 

kwota jest najwyższa przekazywana jest do tej firmy która ma wygrać przetarg. 

Tym sposobem za każdym razem wygrywa oferta złożona jako ostatnia 
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decyduje bardzo często kwota 50 zł lub pół punktu ,. Jeśli nie wpływa żadna 

oferta wtedy ustala się kwoty bardzo wysokie. Wręcz kosmiczne.. Wychodzi na 

to jeżeli jest konkurencja to gmina płaci mniej jeżeli nie ma to płaci horrendalne 

kwoty ostatni przykład budowa garaży za 280.000 zł. Komisje przetargowe to 

ciągle te same osoby najczęściej pojawia się nazwisko zastępcy burmistrza 

jako osoba decyzyjna informacje o ważnych przetargach są ogłaszane w taki 

sposób żeby dotarły do jak najmniejszej liczby osób, na profilu 

Facebook’owym ogłasza się  przetarg na sprzedaż pni drzew z gatunku topoli 

albo sprzedaż działek których nikt od dawna nie chce kupić. Biorąc pod uwagę 

powyższe wszystkie przetargi w naszej gminie są ewidentnie ustawione. 

 

Komisja Rewizyjna stwierdza ,że w Urzędzie Miejskim Wąsosza  komisja ds. 

przeprowadzania postepowań o udzielenie zamówienia publicznego jest stała, a 

informacja o  wydaniu zarządzenia Burmistrza o powołaniu takiej Komisji  jest w 

biuletynie informacji publicznej gminy Wąsosz jak też była podana do wiadomości  na 

sesji Rady. Nazwisko zastępcy burmistrza pojawia się w każdym postępowaniu 

przetargowym od jego rozpoczęcia po zakończenie ponieważ jest pracownikiem 

merytorycznie odpowiedzialnym za procedury przetargowe. Do publikacji 

dokumentów służy biuletyn zamówień publicznych, którego administratorem jest 

Urząd Zamówień Publicznych ponadto wszystkie informacje o przetargach 

umieszczone są w Biuletynie Informacji Publicznej  prowadzonym przez Gminę 

Wąsosz.  Postępowanie przetargowe w trybie przetargu nieograniczonego jest jawne 

i podlega kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. Gmina co 4 lata 

podlega  kompleksowej kontroli z zakresu finansów publicznych. Podczas kontroli 

kompleksowej RIO w 2017r badane były postepowania o udzielenie zamówienia 

publicznego w tym przebudowy dróg gminnych oraz budowy budynku przedszkola i 

nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Procedura przetargowa w trybie 

przetargu nieograniczonego polega na tym ,że wykonawcy w odpowiedzi na 

ogłoszenie składają oferty bądź wnioski o dopuszczenie do udziału w postępowaniu. 

Oferty składane są  do Urzędu w określonym  terminie  i godzinie . Urząd zawsze  

zastrzega by oferta spakowana była w taki sposób by zapobiec jej otwarciu przed 

terminem otwarcia ofert. Oferty przyjmowane są przez sekretariat gdzie na kopercie 

przybija się pieczątkę wpływu i wpisuje się godzinę jej wpłynięcia. Następnie trafiają 

do komisji przetargowej gdzie wobec oferentów i osób zainteresowanych przetargiem  

komisyjnie są otwierane  i ogłaszane wobec zebranych ponieważ otwarcie ofert jest 

czynnością jawną. Nigdy nie miał miejsca proceder dotyczący otwierania ofert przed 

terminem w celu wyczytania cen ofert konkurentów i przekazania ich innym 

wykonawcom.  Od 2017r gmina stosuje regulamin udzielania zamówień 

podprogowych (co nie jest obowiązkiem)  gdzie pracownicy dokonujący zakupów, 

zlecających usługi bądź roboty budowlane stosują jego wymagania. Do kwoty 10.000 

zł wystarczy rozeznać rynek pod względem finansowym . Od kwoty 10.000 zł do 

kwoty 50.000 zł należy rozwinąć proceduję o złożenie ofert w taki sposób by 

udowodnić ich konkurencyjność a od kwoty 50.000 zł do kwoty progu tj.30 tys. EURO 
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należy w jeden z trzech sposobów poinformować wykonawców o możliwości złożenia 

ofert w postępowaniu podprogowym. 

Komisja Rewizyjna sprawdziła wydruki informacji z sesji otwarcia ofert oraz 

zawiadomienia o wyborze najkorzystniejszej oferty z postępowań przetargowych z 

ostatnich trzech lat. Komisja  nie ma podstaw do potwierdzenia zarzutów skarżących.  

Jeżeli chodzi o wykonywanie nieodpłatnych prac przez firmę Prok-Bud  przy budowie 

domu syna Burmistrza , to burmistrz pisemnie oświadczył Komisji ,że dom syna był 

budowany przez p. Tomasza Świtka, a nie jak piszą skarżący nieodpłatnie przez 

firmę Prok-Bud. 

Komisja Rewizyjna  nie mogła sprawdzić zarzutu dotyczącego mechanizmu 

odbywania przetargów o którym rzekomo opowiadał przewodniczący Rady. Komisja 

zwróciła się do Przewodniczącego o wyjaśnienie tej kwestii na co przewodniczący 

pisemnie oświadczył ,że nie jest członkiem komisji przetargowej , nie brał udziału w 

przetargach i nie ma wiedzy w tym zakresie. O rozstrzygnięciach przetargowych 

dowiadywał się po odbytym przetargu, a wiec zarzut jest nieprawdziwy. 

 

 

10. Zarzut dotyczący skutecznego zatajenia służby Burmistrza w organach 

bezpieczeństwa PRL.  

 

Komisja Rewizyjna stwierdza, że oświadczenie lustracyjne dotyczące burmistrza 

Zbigniewa Stuczyka zostało złożone zgodnie z obowiązkiem ustawowym dnia 20 

kwietnia 2007r do Wojewody Dolnośląskiego. W związku z tym Komisja Rewizyjna 

nie może ingerować w Zarządzenie Naczelnika Oddziału Biura Lustracyjnego IPN w 

sprawie pozostawienia sprawy bez dalszego biegu. 

 

Analizując całość wyjaśnień , dokumentacji dowodowej Komisja Rewizyjna 

zaprosiła skarżących na swoje posiedzenie w dniu 20 sierpnia 2018r celem  

przedłożenia  pisemnych dowodów i złożenia dodatkowych wyjaśnień do zarzutów 

określonych w skardze   jednakże skarżący odpowiedzieli pisemnie ,że Rada nie 

dysponuje narzędziami stosownymi do analizowania spraw i problemów, które budzą 

ich niepokoje  dlatego  zrezygnowali z wyjaśnień przed Komisją Rewizyjną Rady 

Miejskiej . Skarżący oświadczyli ,że posiadane informacje kierują do organów 

ścigania. Mając powyższe na uwadze Komisja Rewizyjna  wskazuje na konieczność 

złożenia zawiadomienia do Prokuratury Rejonowej w Głogowie w związku z 

podejrzeniem popełnienia przestępstwa polegającego na  niesłusznym oskarżeniu 

,znieważeniu  osób wymienionych w skardze. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała ,że wszyscy zainteresowani 

mogą zapoznać się z całą dokumentacją związaną z badanem zarzutów  przez 

Komisję  w tej sprawie. 
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Następnie Przewodniczący ogłosił dyskusję : 

Pan M. Koziński -  sekretarz  -chciałbym się odnieść do pierwszej części skargi z 

zakresu budowy  i rozbudowy składowiska odpadów komunalnych w Rudnej Wielkiej. 

Stwierdzenie Komisji Rewizyjnej jest jak najbardziej słuszne w zakresie przekazania 

do rozpatrzenia dla Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Legnicy ponieważ 

tam aktualnie toczy się postępowanie administracyjne w sprawie uchylenia decyzji 

Burmistrza Wąsosza z dnia 1 czerwca b. r. dotyczącej budowy składowiska 4 

kwatery . Takie są zasady w tym kraju po to żeby zabezpieczyć interesy osób 

niezadowolonych .  Skarżący złożyli odwołanie, poszło to do Kolegium . Kwestia z 

2000 r jest sytuacją zupełnie odmienną niż obecnie. W 2000r. funkcjonował plan 

zagospodarowania przestrzennego i przepisy ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym z 1994r  mówiły ,że jeżeli ktoś chce coś  

wybudować to jest wydawana decyzja  o warunkach zabudowy .Organ 

architektponiczno-budowlany (Starosta) sprawdza zgodność tej decyzji z planem . 

Obecnie jest inaczej teraz starosta jest związany postanowieniami decyzji o 

warunkach zabudowy. Pracownik, który w tamtym czasie wydawał decyzje wskutek 

niewiedzy i niefrasobliwości popełnił błąd ja bym to zrobił całkiem inaczej. To już było 

tyle razy wyjaśniane, że nie ma co tego powtarzać. 

Pan Grzegorz Kordiak  - zastępca Burmistrza- zajmuję się w tej jednostce  

zamówieniami publicznymi  i inwestycjami gminnymi od 2008r. Wcześniej tymi 

sprawami zajmował się p. Marcin Tul po jego odejściu ja przejąłem te obowiązki. Od 

1 lipca 2015r pełnię również dodatkowo funkcję z-cy Burmistrza. Padło tutaj wiele, 

krzywdzących ,smutnych, podłych i nieprawdziwych słów . Zajmuje się zamówieniami 

publicznymi i tryb stosowania zamówienia publicznego na roboty budowlane 

,dostawy i usługi jest jawny, transparentny i konkurencyjny nigdy, ale to nigdy nie 

został zastosowany żaden inny tryb z ustawy o zamówieniach publicznych . 

Dlaczego był taki tryb ? a to właśnie dlatego,  żeby zapewnić jawność postępowania , 

dostęp do informacji publicznej . W skardze było podnoszone, że przetargi są 

publikowane w taki sposób, że nie wszyscy mogą do nich dotrzeć. W ustawie o 

zamówieniach publicznych skrupulatnie  mówi się  w jaki sposób ogłasza się 

postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego, a w trybie przetargu 

nieograniczonego wykonuje się to w taki sposób, że ogłoszenie o wszczęciu 

postępowania zamieszcza się na stronie zamawiającego czyli Biuletynu Zamówień 

Publicznych w dziale dotyczącym zamówień publicznych oraz na stronie Prezesa 

Urzędu Zamówień Publicznych w Biuletynie Zamówień Publicznych. Jeśli ktoś miał 

do czynienia kiedykolwiek z zamówieniami publicznymi  to doskonale się  w tej 

materii porusza i nie ma żadnego problemu ze znalezieniem takiego ogłoszenia . Są  

w naszym kraju strony internetowe, które  automatycznie przekierowują takie 

informacje na inne strony chociażby  strona „eprzetargi”. Tam automatycznie 

pojawiają się ogłoszenia o przetargach. Żaden z wykonawców nie ma  z tym 

żadnego problemu natomiast ogłoszenia o przetargach typu drzewa lub 
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nieruchomości nie muszą pojawiać się na stronie typu Facebook,  a już na pewno nie 

ogłoszenia o zamówieniach publicznych.  Komisja przetargowa jest stała i ja jestem 

w jej składzie. Do moich obowiązków  jako sekretarza tej komisji  należy 

:przygotowanie , przeprowadzenie postępowania i  wyłonienie wykonawcy po 

zbadaniu ofert i przedstawieniu pod obrady komisji. Sam proces inwestycyjny 

podnosi się w tej skardze . Gmina rozpoczyna  proces inwestycyjny w taki sposób , 

że powierza wykonawcy przygotowania projektu budowlanego i kosztorysu 

inwestorskiego jeśli chodzi o wykonanie robót budowlanych. Jeśli jest to duża 

budowa tak jak budowa przedszkola to  przygotowane są projekty budowalne i 

kosztorysy inwestorskie z różnych branż (branży budowlanej , elektrycznej i 

sanitarnej). Ci ludzie  posiadają stosowne uprawnienia do tych zadań i są to ludzie 

którzy biorą odpowiedzialność za wykonanie swojej pracy, a więc rzetelnie i 

skrupulatnie przygotowują dla nas jako inwestora  informację dotyczącą projektu 

budowlanego i kosztorysu inwestorskiego, abyśmy dokładnie wiedzieli co i ile będzie 

kosztować. Padło stwierdzenie, że gmina jak nie ma chętnego wykonawcy to podnosi  

w jakiś sposób ceny . Ja nie wiem jak to jest możliwe, ale należy powiedzieć ,że  rok 

2018r jest rokiem specyficznym i trudnym  z różnych względów ,ze względów 

ekonomicznych bo wzrosła stawka minimalna pracownika , wzrosły pochodne od 

wynagrodzeń pracownika , wzrosły koszty  materiałów  i to wszystko co składa się na 

obraz co wykonawcy mogą nam zaoferować. Uważam ,że kompletnie pozbawione  

jakiejkolwiek logiki jest stwierdzenie , że dochodzi do otwierania kopert .W 

wyznaczonym przez nas terminie tj dniu i  godzinie zainteresowani wykonawcy 

składają  do sekretariatu oferty zabezpieczone  w taki sposób, aby zapobiec ich 

niekontrolowanemu otwarciu do wyznaczonej godziny. Te  zamknięte oferty 

przechowywane są u mnie w biurze, a moje biuro jest otwarte .Nie znikam z biura w 

tym czasie, a oczekują one przez pół godziny by trafiły  na komisję przetargową. 

Następnie Komisja przetargowa przy udziale obecnych wykonawców  czy 

zainteresowanych osób otwiera koperty. Nie zdarzyło się za  mojej pracy, aby 

stwierdzono otwieranie kopert przed  posiedzeniem Komisji przetargowej .Żaden z 

wykonawców nigdy nie poskarżył się ,że jego oferta została  w jakikolwiek sposób 

naruszona przed jej właściwym otwarciem. Te koperty są  dołączane do 

dokumentacji przetargowej i stanowią dowód wpłynięcia tej oferty do zamawiającego 

. Chciałbym odnieść się do zamówienia publicznego dotyczącego budowy 

przedszkola. Inwestycja gminna dosyć duża, ofert było chyba 6 i nie jest prawdą ,że 

przetarg wygrała firma, która ostatnia złożyła ofertę bo wiedziała , a wręcz przeciwnie 

bo toczyło się duże postępowanie, duża konkurencja. Wgląd do tej dokumentacji jest 

jawny można złożyć wniosek o udostępnienie  informacji i wszystko pokażemy czy 

doszło do nieprawidłowości czy nie . Wkradł się chochlik słowny, gdybyście państwo 

przyjrzeli się kto jaką branżę prowadzi  to byłoby od razu wiadomo. W zeszłym roku 

toczyło się postępowanie sprawdzające odnośnie rozbiórki stodoły w Czarnoborsku. 

Pan Walkowiak Paweł – Kierownik  Ref Rol i Gosp. Gr – tytułem uzupełnienia 

informacji odnośnie ogłoszeń na Facebooku  i umieszczania tam spraw dotyczących 

nieruchomości mienia komunalnego . Obligatoryjne formy  udostępnienia do 
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publicznej wiadomości informacji  o przetargach, o wykazach  reguluje art. 38 ustawy 

o gospodarce nieruchomościami, a także Rozporządzenie Rady Ministrów  z 2004r. 

w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania przetargów oraz rokowań na zbycie 

nieruchomości. Tam ustawodawca obligatoryjnie nakazuje  dla Burmistrza 

publikowanie ogłoszeń na stronie internetowej właściwego Urzędu i stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej, a także  w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Zwyczajowo 

przyjęty  na tablicach informacyjnych  na wsiach. Uważamy, że jest też  dobre 

ogłoszenie na stronie Facebookowej gminy tylko po to by dotrzeć do szerszej 

społeczności zainteresowanej przetargami. W dzisiejszej dobie większość młodych 

ludzi bardziej korzysta z internetu. 

Pani Agnieszka  Przybylska  skarbnik gminy–  Zostałam wywołana do tablicy 

ponieważ większość zarzutów dotyczy  prawidłowości i legalności operacji  

gospodarczych jakie realizowała bądź realizuje gmina. Jestem zmuszona jako 

skarbnik wyraźnie przeciwko temu zaprotestować . Zapoznałam się ze skargą i mimo 

,że nie ma jednoznacznych sformułowań przeciwko pracy skarbnika  muszę 

powiedzieć ,że czuję się pośrednio również tym dotknięta. Z punktu widzenia prawa 

Burmistrz nie jest w stanie zaciągnąć żadnych zobowiązań finansowych bez 

kontrasygnaty skarbnika. Z ustawy o finansach publicznych art. 45 jednoznacznie 

mówi  co oznacza kontrasygnata. Nie mam żadnych zastrzeżeń do przedstawionych 

przez właściwego rzeczowo pracownika oceny prawidłowości pod względem 

merytorycznym operacji, a tym samym potwierdzam jej zgodności z prawem jak 

również nie mam zastrzeżeń do kompletności oraz pod względem formalno -

rachunkowym rzetelności i prawidłowości dokumentów głownie co do jego legalności  

i operacji na tych dokumentach ujętych . Gdyby skarżący wykazali się chociaż 

odrobiną kompetencji , wiedzy sięgnęliby do sprawozdania finansowego za rok 2017 

i tam Regionalna Izba Obrachunkowa we Wrocławiu, nie w Legnicy opiniuje nasze 

sprawozdanie i zatwierdza legalność wszystkich operacji .Tam jest taka szczególna 

pozycja, która wskazuje źródła finansowania dochodów i tam jest pozycja, która 

wykazuje otrzymane środki z Unii Europejskiej. Pod żadnym względem nie 

dostaliśmy dochodów z Unii Europejskiej pod nazwą Program Odnowa Wsi 

Dolnośląskiej absolutnie taka sytuacja nie miała miejsca dlatego chociażby tutaj pod 

tym względem wyraźnie protestuję .Jako skarbnik Gminy oświadczam, że nie 

dokonujemy płatności za operacje, które nie miały miejsca w naszej jednostce. 

Pan Lasak Zbigniew- skarżący – ja nie chcę za dużo się rozwodzić wszystko  co 

było do powiedzenia  w tej sprawie zostało napisane, przedstawione  państwo wiecie 

o tym. Powiem tylko jedno zdanie  pod tymi co pan przeczytał zarzutami 

sformułowanymi do Ministerstwa Sprawiedliwości podpisałem się i się nie wycofuję . 

Jeżeli chodzi o merytoryczną stronę, którą przedmówcy zaprezentowali  to gratuluje 

wspaniałego samopoczucia  i  to coście zaprezentowali jest to mistrzostwo świata 

kamuflażu. Mam na to dowody i jestem w stanie to udowodnić, i myślę, że wcześniej 

czy później  do zapowiedzi p. Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, że się spotkamy 

w instytucji do tego dojdzie i to jest powód co wyraziłem w piśmie , bo się nie 



 

21 
 

spodziewałem niczego rewelacyjnego w państwa osądzie. Grupa ludzi, w której 

imieniu przemawiam zrobiła już ruch w tej sprawie przed waszą zapowiedzią. Tą 

sprawę też rozpatruje instytucja we Wrocławiu na  ul. Rodakowskiego, nie mam 

jeszcze rozstrzygnięcia więc nie chce wyprzedzać . Czekając na państwa 

rozstrzygnięcie wstrzymywałem się, a teraz już nie mam wątpliwości ,że jeszcze nie 

wszystkie możliwości wykorzystałem jeszcze mi zostały dwie znaczące co wywoła 

trzęsienie nie tylko ziemi, chciałem zaoszczędzić mojej gminie tego wstrząsu, ale w 

tej chwili  podjąłem taką decyzję i podejrzewam, że grupa ludzi podzieli moje zdanie i 

to zrobimy . To tyle. Teraz rozstrzygajcie powodzenia i życzę naprawdę 

samopoczucia. Czy mógłbym prosić o uzasadnienie przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej, a podejrzewam, że to nie jest tajemnicą. Proszę o przesłanie na mój 

adres korespondencyjny, byłbym wdzięczny.  

Pan Jacek Chorostkowski – Przewodniczący obrad – tutaj nie musi być pan 

wdzięczny to wynika z procedury postępowania i pan oraz pozostałe osoby, które 

podpisały skargę również Ministerstwo otrzymają treść uchwały wraz z 

uzasadnieniem Komisji Rewizyjnej. 

Pan Grzegorz Kordiak- zastępca Burmistrza -panie Lasak ja też się cieszę, że pan 

się cieszy dobrym samopoczuciem. Prawo w tym kraju mamy jedno i dotyczy nas 

wszystkich. 

Przewodniczący obrad -  jeszcze raz zapytam czy ktoś chce zabrać głos w dyskusji 

bo zarzuca się mi, że dyskusji nie prowadzę ? 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 11 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XLII/293/18 w sprawie rozpatrzenia skargi. 
 
                                                    Uchwała Nr XLII/293/18 to załącznik nr 6 
 
Przerwa  od 11.50 do 12.00 

Ad 6.Rozpatrzenie projektu  uchwały  w sprawie zgody na dokonanie czynności 
prawnej w sprawach majątkowych gminy przekraczających zakres zwykłego 
zarządu 
 
Pan Przewodniczący udzielił głosu p. Grzegorzowi Kordiakowi – z-cy Burmistrza, 
który powiedział ,że w uzasadnieniu uchwały jest wyjaśnione to ,że od dłuższego 
czasu trwają prace dotyczące  nieodpłatnego przejęcia nieruchomości po byłym 
torowisku PKP. Na pewnym etapie tego procesu PKP zastrzegło  sobie treść taką ,że 
po przekazaniu tych nieruchomości Gmina Wąsosz zobowiązuje się do tego ,że 
przez okres 10 lat gmina  nie będzie mogła  dokonać sprzedaży na rzecz osób 
trzecich nieruchomości w przypadku zbycia lub przeznaczenia nieruchomości 
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niezgodnie z celem. .Nieruchomości te będą przeznaczone przez gminę  jako 
potencjalne ścieżki pieszo rowerowe. Żeby taką umowę mógł zawrzeć Burmistrz jest 
niezbędna uchwała Rady w tej sprawie. 
 
Pan Andrzej Rapior  poinformował ,że Komisja Budżetu , Inwestycji i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu omawiała ten projekt i uznała ,że skoro jest to 

nieodpłatne przejęcie celem wykorzystania na ścieżki pieszo rowerowe  to komisja 

pozytywnie 4 głosami „za” popiera ten projekt uchwały. 

 
Przewodniczący  obrad otworzył dyskusję , ale nikt nie zabrał głosu. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i 
poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 11 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XLII/294/18 w sprawie  zgody na dokonanie 
czynności prawnej w sprawach majątkowych gminy przekraczających zakres 
zwykłego zarządu 
 
 
                                                    Uchwała Nr XLII/294/18 to załącznik nr 7 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Wąsosz. 

Pan Przewodniczący udzielił głosu p. Marcinowi Kozińskiemu –sekretarzowi Gminy 
który poinformował ,że w zeszłym roku uległa zmianie ustawa o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałania alkoholizmowi w taki sposób ,że nakazała gminom na 
nowo ustalenie maksymalnej  liczby zezwoleń na sprzedaż alkoholu i maksymalnej 
ilości takich punktów , jednocześnie na geometryczne usytuowanie tych punktów  od 
miejsc chronionych, a są to szkoły, obiekty kultu religijnego , cmentarze, zakłady 
opieki zdrowotnej i obiekty sportowe. W 2003r.  Rada Miejska Wąsosza podjęła 
uchwałę, która regulowała tą kwestię, ale tamta uchwała określała jedynie liczbę 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Tą liczbę  w nowej  uchwale  
proponujemy zwiększyć o 5 w stosunku do każdego rodzaju alkoholu . Tamta 
uchwała nie określała odległości punktu sprzedaży alkoholu od miejsc chronionych w 
nowej uchwale proponujemy, aby było to 25 m jeżeli chodzi o sklepy i 50 m jeżeli 
chodzi o bary. Pomiaru tej odległości będzie dokonywać się  najkrótszą drogą wg 
ciągów komunikacyjnych od drzwi wejściowych np. sklepu  do drzwi wejściowych do 
obiektu chronionego. Dlaczego taka liczba ?  bo nie chcemy ograniczać się w jakiś 
sposób niech będzie to elastyczne natomiast jeżeli chodzi o odległości to 
przeanalizowaliśmy całą gminę i staraliśmy się ,że te podmioty, które nabyły już 
pewne prawa , żeby wskutek nowej uchwały nie straciły . Mamy tu na myśli 
szczególnie supermarket przy ul. Rawickiej i  kawiarnię przy ul. 1-go Maja. 
 
Komisja Handlu, Usług i Porządku Publicznego wyraziła pozytywną opinię do tego 
projektu poinformował jej przewodniczący Mariusz Rzepka. 
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Dyskusji nie było. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i 
poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 11 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XLII/295/18 w sprawie  ustalenia maksymalnej 
liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania 
miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy 
Wąsosz. 
                                                                 Uchwała Nr XLII/295/18 to zał.  nr 8 
 
Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstępstw od zakazu 
spożywania alkoholu w miejscach publicznych. 
 
Ten projekt uchwały omówił p. . Marcin Koziński –sekretarz Gminy,  który  
poinformował ,że  wskutek zmiany ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi  na terenie całego kraju w miejscach publicznych 
wprowadzona została prohibicja czyli nie wolno pić alkoholu  a wejdzie to w życie od 
1 września 2018r. chyba, że rada gminy w formie uchwały wprowadzi odstępstwa od 
zakazu spożywania  alkoholu w miejscach publicznych . Dokonaliśmy analizy terenu 
całej gminy by wskazać tereny gdzie można  spożywać alkohol przy czym nie można 
ograniczać spożywania tego alkoholu czasowo  wskazując, że spożywać można 
alkohol w okresie letnim,  a w zimie nie . Takiego ograniczenia nie można 
zastosować. Ten przepis obowiązywać będzie cały czas. Proponujemy, aby 
wyznaczyć miejsca publiczne na spożywanie alkoholu tj. stadion sportowy w 
Wąsoszu, ale tylko część tam gdzie odbywają się Dni Wąsosza ,  kolejne miejsce to 
Zespół Placówek Kultury oraz Amfiteatr w Wąsoszu na wszystkich świetlicach 
wiejskich tj. w Baranowicach  w Bartkowie w Bełczu Małym ,  w Cieszkowicach, w 
Chocieborowicach,  w Czeladzi Wielkiej , w Dochowej ,  w Drozdowicach Małych  ,  w 
Kamieniu Górowskim, w Kowalowie , w Lechitowie ,  w Lubielu  w Ługach, w 
Płoskach oraz  na działce koło stawu,  w Pobielu , w Rudnej Małej ,  w Rudnej 
Wielkiej  w Sułowie Wielkim oraz na  działce koło stawu i teren koło kościoła, w 
Świniarach , w Wiewierzy ,w Wiklinie,  w Wodnikach ,  w Zbakowie Dolnym  w 
Zbakowie Górnym .Bardzo mocno chcę to zaznaczyć ,że  w tych miejscowościach 
gdzie są świetlice tam wskazaliśmy  jako tereny publiczne gdzie spożywać alkohol 
można tak samo wskazaliśmy w Wąsoszu trzy miejsca, ale trzeba zauważyć też to 
,że jeżeli ktoś przyjdzie spożywać alkohol w czwartek o 13.00 to będzie mógł tam 
spokojnie spożywać i nawet policja nie  będzie mogła ingerować, wylegitymować i 
wlepić mandat, chyba ,że będzie zakłócać porządek publiczny, ale to już inna kwestia 
. Natomiast rozróżnić trzeba rzecz następującą ,  projekt tej uchwały i te przepisy 
mówią tylko o spożywaniu alkoholu, ale sprzedawać ten alkohol  będzie można  na 
tych terenach publicznych,  na których spożywać go nie można, to taka nieścisłość 
ale te przepisy są tak sporządzone . Na posiedzeniu Komisji gorąca dyskusja nad 
tym była . 
 
Dyskusja: 
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Radny Andrzej Rapior – ja byłem przeciwny temu, aby w amfiteatrze nie było 
alkoholu. Jak będą organizowane różne imprezy to nikt nie będzie mógł wypić piwa  
moim zdaniem  tam nie powinno być zakazu. 
 
Pan Eryk Aleksandrowicz – Dyrektor Zespołu Placówek Kultury – albo będzie to 
czysta rekreacja i zablokowanie działań organizowanych imprez  albo możliwość 
spożywania. Jeżeli jest piwo na festynach to i frekwencja jest większa. 
 
Radny Mariusz Rzepka -Jak to się odbywało dotychczas? 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy -  nie było takiej uchwały wcześniej. Ustawa 
mówi ,że nie można spożywać alkoholu w miejscach publicznych , tylko była kwestia 
z egzekwowaniem tego ,ale widzimy w rynku naszego miasta  trzy osoby z reguły 
siedzą i piwko piją .Zwrócić uwagę należy na jedną rzecz , spożywanie alkoholu jest 
czym innym od przebywania w stanie upojenia alkoholowego.  Przebywanie w stanie 
upojenia alkoholowego jest karalne, natomiast jak ktoś będzie sobie pił piwo to nie 
ma problemu. Tylko policja ma prawo karać za  taki czyn. Druga kwestia to realizacja 
programu przeciwalkoholowego gdzie misją gminy jest ograniczanie spożywania  
alkoholu by nie dochodziło do agresji , patologii i spożywania alkoholu w nadmiarze. 
To jest kwestia konsekwencji działań policji. Przy Amfiteatrze jest spływ kajakowy , z 
którego mogą korzystać wszyscy szczególnie dzieci a obok będzie ktoś spożywał 
alkohol, ze strony rodzica nie będzie to dobrze postrzegane, ale to państwo mają 
zdecydować czy ma to być miejsce gdzie można pić alkohol. 
 
Następnie pan Przewodniczący  odczytał pisemny wniosek radnego Turowskiego 
Sławomira o treści : 
Do przedłożonego projektu uchwały składam wniosek dotyczący wykreślenia w   1 
ust. 1 zapisu: 
„ – amfiteatrze w Wąsoszu, ul. Korczaka na dz. o nr ew. 520/5 , obręb Wąsosz , wg 
załącznika 1 B” 
Ze względu na to, że jest to miejsce organizowania imprez kulturalnych oraz różnych 
imprez  rekreacyjnych i sportowych i nie powinno tam być możliwości do spożywania 
alkoholu. Decyzja dotycząca udzielania zgody na spożywanie alkoholu w tym miejscu 
negatywnie może wpływać  na odpowiednie kształtowanie polityki społecznej w 
zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi. 
                                                                  Wniosek to zał. nr  8 
 
 
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie Rady. 
 
Rada  głosami 7 za , 2 przeciw i 1 wstrzymujący się  poparła wniosek Radnego 
Turowskiego i wykreśliła z tekstu uchwały  „amfiteatr w Wąsoszu” 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 9 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,2 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XLII/296/18 w sprawie  odstępstw od zakazu 
spożywania alkoholu w miejscach publicznych. 
                                                                        Uchwała Nr XLII/296/18 to zał nr 9  



 

25 
 

 
Pan Jacek Chorostkowski – przewodniczący Rady – zapytam, a co z domkiem 
myśliwskim w Sułowie W . tam też są różne imprezy z alkoholem . 
 
P. sekretarz wyjaśnił ,że to jest teren prywatny do, którego gmina nie może 
ingerować bo dotyczy to jedynie miejsc publicznych będących własnością gminy. 
 
Ad 9.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLI/286/18 RM 
Wąsosza z dnia 17 lipca 2018r w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w 
Wąsoszu i nadania mu statutu. 

Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLI/287/18 RM 
Wąsosza z dnia 17 lipca 2018r. w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w 
klubie dziecięcym oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka 
w klubie dziecięcym utworzonym przez Gminę Wąsosz. 

Pan Jacek Chorostkowski Przewodniczący obrad udzielił głosu p. G. Kordiakowi – 
Z-cy Burmistrza i poprosił o przedstawienie przez niego dwóch uchwał, które się 
wiążą ze sobą.  Pan G.Kordiak stwierdził  ,że na poprzedniej sesji były podjęte dwie 
uchwały w sprawie utworzenia  Klubu Dziecięcego i stawek  za pobyt dziecka w tym 
klubie . Zmiany, które obecnie są przedłożone wynikają z tego ,że w trakcie między 
tymi dwoma sesjami musieliśmy negocjować z instytucją  współfinansującą nasz 
projekt który zgłosiliśmy, do Europejskiego Funduszu Spójności w Ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego. Z uwagi na to, że negocjacje przebiegły tak, 
a nie inaczej zobowiązani zostaliśmy do zmiany statutu Klubiku poprzez 
wprowadzenie zapisu: Kryteria obligatoryjne: 
1) dzieci, których przynajmniej jeden z rodziców/opiekunów jest osobą powracającą 
na rynek pracy po urlopie macierzyńskim/rodzicielskim, 
2) dzieci, których przynajmniej jeden z rodziców/opiekunów pozostaje bez 
zatrudnienia bądź jest na urlopie wychowawczym. 
 Dodatkowe kryteria premiujące: 
1) dzieci z rodzin wielodzietnych tj. rodzin wychowujących troje i więcej dzieci,  
2) dzieci rodzica samotnie wychowującego potomstwo, 
3) dzieci posiadające stosowne orzeczenie o niepełnosprawności lub opinie o 
potrzebie wczesnego 
wspomagania, 
4) dzieci, których przynajmniej jeden z rodziców posiada orzeczenie o 
niepełnosprawności". 
Na poprzedniej sesji państwo radni ustalili ,że  opłata miesięczna za pobyt dziecka 
wyniesie 300 zł miesięcznie , z uwagi na to dofinansowanie z EFSu zostanie 
przyznane możemy sobie pozwolić na umniejszenie tej kwoty do 100 zł . Przypomnę 
,że aplikujemy o kwotę w wysokości 700.000 zł, która będzie przeznaczona na 
wyposażenie , utrzymanie  i bieżące potrzeby wraz z zatrudnieniem osób 
pracujących w tym klubiku dlatego możemy sobie pozwolić na obniżkę opłaty jaką 
będą ponosić rodzice. Dofinansowanie będzie obowiązywało przez okres 2 lat. 
 
Pani Ewa Dąbek poinformowała, że Komisja Oświaty ,Kultury ,Zdrowia i Sportu 
pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał . 
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Dyskusji: 
Andrzej Rapior – utworzenie i funkcjonowanie Klubiku dziecięcego  jest  dużym 
zastrzykiem finansowym dla rodzin młodych mających małe dzieci. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
statutu Klubiku i poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 11 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” zmieniającej   uchwałę  Nr XLII/297/18  z dnia 17 lipca 2018r w 
sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Wąsoszu i nadania mu statutu 
 
 
                                     Uchwała Nr XLII/297/18 stanowi załącznik nr 10. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie 
ustalenia stawki za pobyt dziecka i poddał pod głosowanie radnych. 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 11 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym”  uchwałę  Nr XLII/298/18 w sprawie zmieniającej Uchwałę  
Nr XLI/287/18 RM Wąsosza z dnia 17 lipca 2018r. w sprawie ustalenia opłat za 
pobyt dziecka w klubie dziecięcym oraz maksymalnej wysokości opłaty za 
wyżywienie dziecka w klubie dziecięcym utworzonym przez Gminę Wąsosz  
                                                                 Uchwała Nr XLII/298/18 to zał nr 11 
 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie pomocy finansowej 
Powiatowi Rawickiemu. 

Pan  Jacek Chorostkowski -Przewodniczący Rady udzielił głosu p. Grzegorzowi 
Kordiakowi- Z-cy Burmistrza, który stwierdził ,że w roku 2016 Rada Miejska wyraziła 
zgodę na  dofinansowanie zakupu sprzętu dla Szpitala Rawickiego . Wtedy  
zakupione było urządzenie tzw. diatermia argonowa, które  to pomagało przy 
operacjach  i tamowało krwawienie podczas operacji pacjenta . Obecnie Pan Prezes 
Paczkowski ze szpitala w Rawiczu wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie zakupu 
kolejnego sprzętu medycznego do badań holterowskich związanych z chorobami 
serca i chorobami układu krążenia. Ze względu na to ,że zgodnie z zawartym 
porozumieniem Burmistrza  ze Starostą Rawickim na możliwość korzystania naszych 
mieszkańców z tego szpitala proponuje się dofinansować zakup sprzętu i przekazać 
kwotę 20.000 zł na ten cel. Komplet tego urządzenia opiewa na kwotę 305.000 zł 
 
Pan Andrzej Rapier – Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego stwierdził ,że zawsze przyznawana była pomoc finansowa i tym razem 
wyraził pozytywną opinię Komisji do tego projektu uchwały. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał w całości projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Głosowało 11 radnych. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 11 głosami „za”  uchwałę Nr 
XLII/299/18 w  sprawie pomocy finansowej Powiatowi Rawickiemu. 
 
                                                 Uchwała Nr XLI/299/18 to załącznik nr 12. 
 
 
Ad. 13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2018r. 
 
Pan Jacek Chorostkowski Przewodniczący obrad udzielił głosu p. Agnieszce 
Przybylskiej – skarbnik Gminy, która poinformowała ,że zmiany budżetu wykazane są 
w pięciu załącznikach: dochodów i wydatków zadań inwestycyjnych ,dotacji oraz 
przychodów i kosztów zakładu budżetowego w Wąsoszu. Plany dochodów  dotyczą 
kwoty  572.089,84 zł . Zwiększa się plan dochodów i wydatków w dziale: 
„Administracja publiczna”: ·z tytułu dotacji celowej otrzymanej w ramach funduszy 
europejskich zgodnie z zawartą umową z Powiatowym Urzędem Pracy w Górze 
w sprawie organizowania i finansowania prac interwencyjnych  5.832. zł , z tytułu 
dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa na zadania zlecone związane 
z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów samorządowych  w kwocie 30.171 
zł na I głosowanie. W dziale  „Oświata i wychowanie” z tytułu dotacji celowej 
otrzymanej z budżetu państwa na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały 
edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe  71.322 zł z czego otrzymuje  56.204 zł szkoła 
Wąsosz, szkoła w Czarnoborsku -13.243 zł  i szkoła w Płoskach -1.874 zł . W dziale 
„Pomoc społeczna”: ·z tytułu dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa na 
dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych w części gwarantowanej z budżetu 
państwa, zgodnie z postanowieniami art. 147 ust. 7 ustawy z dnia 12 marca 
2004 roku o pomocy społecznej  wprowadzamy kwotę 6.900 zł , z tytułu dotacji 
celowej otrzymanej z budżetu państwa na wypłatę zryczałtowanych dodatków 
energetycznych za III kwartał 2018 r.  wprowadzamy kwotę 98 zł  , z tytułu dotacji 
celowej otrzymanej z budżetu państwa przeznaczonej na dofinansowanie wypłat 
zasiłków stałych  wprowadzamy kwotę 15.200 zł .  W dziale „Rodzina” wprowadzamy  
kwotę 69.963 zł  z tytułu dotacji celowej otrzymanej z Dolnośląskiego Urzędu Pracy 
w ramach funduszy europejskich z przeznaczeniem na projekt Klub Dziecięcy 
w Wąsoszu, który rozpocznie funkcjonowanie na terenie gminy . Nie jest to kwota 
pełna tego dofinansowania . Gmina złożyła  wniosek o kolejne środki  na kwotę 
567.000 zł i jesteśmy po negocjacjach, które zakończyły się sukcesem . W kolejnym 
roku otrzymamy kwotę  271.000 zł,  a w 2020r kwotę  181.000 zł  
W dziale „Rolnictwo i łowiectwo”  zwiększamy plan dochodów z tytułu dotacji celowej 
otrzymanej jako pomoc finansowa z budżetu województwa dolnośląskiego na 
modernizację dróg dojazdowych do gruntów rolnych i dzięki staraniom naszego 
burmistrza uzyskaliśmy dodatkową kwotę 140.000 zł na drogę w Młynarach . W 
tegorocznym wykonaniu dochodów uzyskaliśmy również wysoką nadwyżkę  z tytułu 
opłaty eksploatacyjnej. Na etapie projektowania budżetu uwzględniliśmy kwotę  
1.100.000 zł, a obecne wykonanie to już jest 1.277.000 zł .Uzyskaną nadwyżkę 
przeznaczamy na  wynagrodzenia nauczycieli po zastosowaniu podwyżek  i  
przeznaczamy na szkołę w Wąsoszu-100.000 zł , a na szkołę w Czarnoborsku -
55.000 zł . W załączniku inwestycyjnym wykreślamy zadanie – założenie monitoringu 
w szkole w Czarnoborsku 9.600 zł i przesuwamy na wydatki bieżące szkoły, a 
zmiana wynika z zapisów ustawy o finansach publicznych oraz ze zmiany  polityki 
rachunkowości szkoły . Ponadto uzupełniamy braki na wynagrodzenia  dla 
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pracowników Centrum Usług Wspólnych po przedstawionym przez dyrektora 
Centrum wniosku zwiększamy wynagrodzenia o kwotę 27.330 zł .,  W dziale „Kultura 
i ochrona dziedzictwa narodowego” dokonuje się zwiększeń o kwotę 55.000 zł na 
dotację podmiotową dla domu kultury oraz zwiększa się  plan wydatków na 
modernizację i rozbudowę świetlic wiejskich  20. 000 zł z przeznaczeniem na 
świetlicę we Wrzącej Śląskiej .W dziale „Ochrona zdrowia” udziela się dotacji celowej 
na pomoc finansową w kwocie 20.000 zł  dla powiatu rawickiego z przeznaczeniem 
dla szpitala w Rawiczu na dofinansowanie zakupów inwestycyjnych, tj. sprzętu do 
badań kardiologicznych. Na wniosek kierownika ZBGKiM dokonuje się  przesunięć w 
planie przychodów i kosztów , a mianowicie umniejsza się plan środków obrotowych 
o 17.000 zł  zwiększając koszty funkcjonowania zakładu w dziale gospodarka 
mieszkaniowa . Po tak wprowadzonych zmianach dochody wynoszą : 
33.003.134,43 zł ; wydatki to 36.624.892,94 zł ; deficyt 3.621.758,51 zł. 
 
Pan Andrzej Rapier – Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego wyraził pozytywną opinię Komisji do proponowanych zmian, które były 
tematem posiedzenia komisji.  
 
Wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Dyskusji brak. 
 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 11 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XLII/300/18 w sprawie zmiany 
budżetu gminy Wąsosz na 2018. 
 
                                              Uchwała Nr XLII/300/18 to załącznik nr 13 
 
 
Ad. 14 Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady poinformował  zebranych o składanie do 15 września 2018r.  
zapotrzebowani do projektu budżetu gminy Wąsosz na 2019r. 
Ponadto zwrócił się do radnych o złożenie oświadczeń majątkowych na koniec 
kadencji  ze stanu na dzień 16 września 2018r.,lecz 16 września przypada w 
niedzielę dlatego oświadczenia należy złożyć 17 września 2018r. 
 
Ad 15.Wolne głosy i wnioski. 
 
P. M. Koziński – sekretarz Gminy – Chciałbym odnieść się do tego co było przed 

przerwą . Bardzo przewrotnie powiem ,że ja pana, który się odzywał  szanuję, bo jest 

konsekwentny w tym co mówi od 20 lat nie zmienia zdania  tak jak jego doradcy 

,zewnętrzni doradcy sołectw oddalonych o dużą ilość kilometrów oraz z innych gmin 

oddalonych o setki kilometrów .  Dlaczego nie ma dzisiaj mediów na sesji ? Zawsze 

byli ,bo prawda jest niewygodna  .Po co publikować coś co nie pasuje .  W tej chwili 

po podjęciu przez Radę  uchwały ona wchodzi w życie z dniem podjęcia, a czyn który 

państwo skarżący popełnili stanowi przestępstwo z art. 212 kodeksu karnego .Jest to 

pomówienie organizacji i rzucanie fałszywych oskarżeń  oraz pomówienie 
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funkcjonariusza publicznego . To nie podlega ściganiu przez prokuraturę, a my mamy 

przygotowany akt oskarżenia publicznego, który składa się do sądu lecz do tego 

potrzebna jest uchwała, a wiemy również to  ,że przeciwnicy mają już założoną 

sprawę z oskarżenia publicznego . Ja jako osoba a polityczna nie będąca w żadnym 

komitecie mogę to powiedzieć z pełną odpowiedzialnością. Szkoda ,że państwo 

skarżący opuścili sesję. Nie mogę się z tym zgodzić, żeby ktoś kłamał, rozpuszczał 

jad, żeby skłócał nas wszystkich bo my jesteśmy jedną gminą, jedną społecznością , 

tak ktoś p. burmistrza wybrał po to by, tą misję pełnił. Burmistrz od 20 lat tą misję 

pełni, a wliczając lata wcześniejsze to wychodzi więcej .Ktoś powie, że za dużo 

słodzę. Nie bo nie o to chodzi bo to trzeba mieć serce żeby pracować .Nie  wymyślać 

sobie coś, a potem  siedzieć  czerwonym  w kącie pod głośnikiem i udawać, że mnie 

tu nie ma, drugi raz zresztą . To co się stało na sesji przez te 2 godziny od 

rozpoczęcia sesji  to przypominało mi  taki głębosz co przejechał i zaorał. 

Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz – wytłumaczę swoje milczenie,  otóż ja nie 

mogłem przed podjęciem uchwały przez radę zabierać głos  dlatego ,żeby ktoś mi nie 

zarzucił, że w jakiś sposób ukierunkowuję radę , próbuję wywrzeć wpływ na sposób 

głosowania dlatego milczałem. Bardzo, bardzo żałuję ,że nie ma tych panów, a 

szczególnie tego, że nie ma pana Andrzeja Mazura. Bo tak naprawdę pan Mazur 

Chocieborowice – przedszkole- absolutnie nie interesuje ,  bo to sufler, bo te 

wszystkie historyjki podpowiada. Mogę zrozumieć ,że zbliżają się wybory, że tą  

kampanię można prowadzić w bardzo różny sposób natomiast nie będę akceptował 

tego rodzaju kampanii wyborczej. Plan misterny, który został uknuty tj. następujący – 

(wierzę ,że p. Mazur odsłucha ) Pan Mazur ma zrobić czarną robotę i  spróbować 

pisać wszędzie gdzie się da i za wszelką cenę zniszczyć Stuczyka psychicznie , a 

jego współkoalicjant drugi kontrkandydat wejdzie z białymi rękawiczkami. Ja takiej  

dziwnej koalicji się nie dam, jeżeli coś się panom udało to to ,że odrobinę mojego 

zdrowia zabrali. Na pewno nie jestem załamany psychicznie , ale nie jestem ani z 

marmuru ani z żelaza. Wciąż zadaje sobie pytanie. Czym taka osoba jak p. Andrzej 

Mazur  niektórym  imponuje ?, i chciałbym bardzo by podał mnie do Prokuratury , być 

może imponuje wszystkim tym , tym ,że na swoim portalu społecznościowym potrafi 

sobie zrobić zdjęcie i to zdjęcie umieścić robiąc z siebie Adolfa Hitlera , pod spodem 

jest wpis jak to bardzo ceni faszystów. Drugie jeszcze bardziej niesamowite co mnie 

zaskoczyło,  a wręcz zwaliło z nóg , jak sobie robi zdjęcie i umieszcza  je również na 

swoim portalu społecznościowym, jak wciąga działkę białego prochu i wiele innych 

pozostałych. Jeżeli tego rodzaju osoba imponuje, niektórym nawet tu siedzącym  na 

sali ,nie chcę i nie będę wymieniał z imienia i nazwiska ,którzy dzięki  działalności  

gminy i Burmistrza osiągnęli wiele dla swojej wsi . To jest zatrważające. Naprawdę 

tego nie akceptuje i akceptować nie będę. Na pewno nie schylę się i nie skłonie się 

do poziomu reprezentowanego przez pana sołtysa. Mili państwo z ust tego pana, a 

raczej z otworu gębowego wyślizgują się ropuchy, żaby, jaszczurki i jadowite żmije. 

Moi współpracownicy wiedzą o tym, że wiele osób mówiło mi, Zbychu przemilcz , 

niech sobie mówi , ale miara się przebrała . Bardzo mnie ruszyło otwieranie kopert i 

budowa domu dla mojego syna gdzie wyjaśniłem ,że to ich kolegi syn Tomasz Świtek 
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budował dom dla mojego syna. Jedną rzecz zrobiłem bo poręczyłem kredyt w 

wysokości 250.000 zł  dla syna na budowę domu. Idąc tym tokiem myślenia 

wyciągam wniosek ,że burmistrz i jego cała rodzina winna żyć w szałasie i być może 

poruszać się jakąś napędzaną elektrycznie hulajnogą. Tak sobie pomyślałem, gdy 

oskarżono mnie o użycie bojowego wozu strażackiego. Ten rów tak naprawdę 

rozpoczyna się wcześniej i przechodzi przez moją działkę i bóg mnie ochronił ,że na 

moich działkach nie został ruszony , a był robiony za drogą gminną  miedzy działkami 

mieszkańców Lechitowa i Sądowela  do rzeki Barycz. Czy będąc burmistrzem nie 

jestem obywatelem tej gminy?  Nie mogę tak jak inni mieszkańcy korzystać z praw 

mam mieć tylko obowiązki?. Kończąc te żale nie będę tego akceptował , ja na trzeci 

dzień po otrzymaniu tegoż paszkwilu wysłałem do prokuratury zawiadomienie o 

popełnieniu przestępstwa i nie tylko do prokuratury bo i do sądu, bo skoro jest tak 

mocny, i skorumpował wszystkich nawet RIO  .W naszym wypadku nie miało nigdy 

miejsca złamanie dyscypliny finansów publicznych , nie miało miejsca kierowanie 

spraw do prokuratury . SKO sitwa , Sąd i Prokuratura sitwa, wszyscy chyba bardzo 

mocno mi sprzyjają , ja nie znam ich osobiście. Nie można zgadzać się z tym, by 

obrażając mnie  obrażać wszystkie instytucje wokół . Jak można sobie wyobrażać 

sprawowanie władzy będąc niesamowicie skłócony z tymi instytucjami. Komu taki 

człowiek może imponować , w internecie nic nie ginie chociaż  tego już nie ma, ale ja 

mam. Jest to przykre. Czy udało mnie się zmęczyć ? Na pewno w małej części tak , 

ale nie podam się  tego rodzaju walce.  

Pan Grzegorz Kordiak – z-ca Burmistrza -również chciałbym zabrać głos w tej 

dyskusji . Uważam, że  gdyby dyskusja była na argumenty na podejmowane decyzje, 

ale to nie była dyskusja na argumenty .To był paszkwil ,obrzydliwe pismo, które 

wypłynęło, a skarżący nie zdawali sobie sprawy, że to trafi tutaj  z powrotem. Wierzę 

, w nasze polskie prawo wierzę, że jest prawo w tym kraju  i musi być przez tych 

panów  również respektowane. 

Pan Jacek Chorostkowski – przewodniczący obrad -musi pan mieć świadomość 

,że ktoś kto w piśmie pisze w imieniu mieszkańców gminy Wąsosz to tylko on ma 

takie mniemanie o sobie. Znaczna większość mieszkańców doskonale wie ,że 

wysiłek i pracę widać, bo widać zmianę tej gminy, która dorównuje współczesnemu 

światu  w postaci inwestycji w oświacie ,poprzez inwestycje w ekologię, w inwestycje 

kanalizacyjne oraz infrastrukturę- drogi, boiska to jest niezaprzeczalną zasługą pana i  

pana ekipy, którą sobie pan dobrał i politykę, którą pan kreuje bo pan wyznacza 

kierunki  rozwoju, a ci co przywłaszczają sobie tytuł  w imieniu narodu to tylko fikcja 

,pomówienia , na zasadzie  kłamstwa tak jak wycinanie tego lasu przy budowie 

składowiska i wielu innych rzeczach wyssanych z palca . 

 
P.Ewa Dąbek – od kiedy będzie działał nowy  ośrodek zdrowia w Wąsoszu ? 
 
Zb. Stuczyk -Burmistrz- jest mi trudno odpowiedzieć bo przecież  to tylko na razie 
zmiana decyzji użytkowania  budynku po bibliotece. Jest mi trudno coś deklarować 
bo jesteśmy przed wyborami, ale do końca 2018r planujemy jakieś rozwiązanie. 
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Dwukrotnie byłem w NFZ to pytałem o możliwość utworzenia ośrodka publicznego 
lecz jest kwestia konserwatora zabytków oraz podjazdu dla chorych. Największy 
problem jest z lekarzami bo lekarz musi otrzymać minimum 250 zł za godzinę .Skoro 
miałby być to publiczny ośrodek zdrowia to należy mieć świadomość ,że to jest 
utworzenie kolejnego zakładu budżetowego. Być może dojdzie do wykupienia  
budynku po VISMedzie . 
 
Ad 16. Zamknięcie sesji.  
 
Pan Jacek Chorostkowski -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam XLII sesję Rady Miejskiej Wąsosza” 
zamknął jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 


